
گرانی؛ واژه  کلید  با  دولت  و  مجلس  جدید  لفظی  جدال 

که گلایه هایی 
نماند سینه  در   
بررسی مشکلات تولید و میزان واردات تلفن همراه در سال جاری؛

دردسرهای کمبود گوشی
 و معضلات تحصیل مجازی

پاسخ کهرم به چند ابهام موجود در ممنوعیت دو ساله صید ترال؛

 آیش خلیج 

برای صید مجدد؟
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1400 انتخابات  برای  غرضی  کاندیدایی  اعلام 

نگهبان شورای 
کند جمع  را  حواسش   

قلع و قمع ۷0 باغ   ویلای
 غیرمجاز  در مشهد 

از ازدواج سفید تا برهنگی ریحانه پارسا؛

سلبریتی های
 بی ریشه! 

گل محمدی: باید صعود می کردیم و به دور دوم جام جهانی می رفتیم

حسرت و تلخی بازی ایرلند 
هیچ وقت تمام نمی شود
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شماره 808 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان
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با سلام خد مت امام عصر)عج(

شــرکت عمران شــهر جدید گلبهار وابسته به وزارت راه و شهرســازی در نظر دارد مناقصه مشــروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید، لذا از کلیه شــرکتهای واجد شــرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهی به 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس : www.setadiran.ir مراجعه نمایند. ضمنا کلیه مراحل مناقصه از دریافت اسناد ارزیابی و 
تکمیل و ارائه پیشنهادات و بازگشائی پاکتها از طریق سامانه یاد شده انجام خواهد شد.. لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 

قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصات محقق نمایند. 

مبلغ تضمین شرکت در مبلغ برآورد اولیه )ریال(موضوع مناقصه
فرآیند ارجاع کار )ریال(

شماره فراخوانسامانه ستادصلاحیت و پایه پیمانکاران

پیاده رو سازی اطراف 
محلات در شهر جدید 

گلبهار 

 81/815/928/682
براساس فهرست بهاء پایه 

سال 1399

حداقل پایه 4رشته ابنیه  و 4/091/000/000
گواهینامه صلاحیت ایمنی 
پیمانکاری صادره از وزارت 
تعاون ، کار و رفاه اجتماعی

2099001276000022

- نحوه پرداخت : بصورت 50 درصد تهاتر با زمین و یا واحد ساخته شده در شهر جدید گلبهار و 50 درصد نقد
- آخرین مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه پایان وقت اداری مورخ 1399/09/02

- آخرین مهلت تکمیل و ارسال اسناد: پایان وقت اداری مورخ 1399/09/12
-تاریخ بازگشائی پاکتهای الف و ب : ساعت :09:00 مورخ 1399/09/15

-تاریخ بازگشائی پاکتهای پیشنهاد قیمت )ج( : ساعت 13:00 مورخ 1399/09/15

آگهی فراخوان مناقصه عمومی همراه با ارزیابی 
کیفی شماره 99/18 



2
سهشنبه27آبان1399/سالسوم/شماره808

Vol.3.No.808 / November.15.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس

سی

نماینده اعتصاب کننده مجلس:

اعتصاب آب می کنم؛ استعفا نمی دهم
حســینی گفت: من اهل اســتعفا نیســتم؛ محکم می مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر 

خواسته های مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم.
بــه گزارش روزنامه صبح امروز، چند روز قبل بود که خبر عجیب اعتصاب غذای یک نماینده 
مجلس در فضای رســانه ای کشور منتشر شد و به طبع آن واکنش های زیادی هم به دنبال 
داشــت. نماینده مردم شهر بابک در مجلس شورای اسلامی که با اعلام اعتصاب غذای خود 
در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم حوزه انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره 
اعتصاب غذای خود پاســخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد به خواسته های مردم 

در فاز بعدی اعتصاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه می کند.
ایســنا نوشت: مصطفی رضا حسینی قطب آبادی نماینده شــهر بابک در مجلس درباره این 
که اعتصــاب غذایش چه دردی از مردم دوا می کند و چطور می تواند مشــکل مردم را حل 
کند گفت: من به عنوان نماینده رســالتم در جهت حقوق از مردم در بعد نظارتی، تذکرات و 
همراهی با مردم اســت و باید از حقوق حقه مردم دفاع کنم. من به عنوان بســیجی و برادر 
شهید و کســی که هفت شهید در خانواده داریم پاسدار خون آنها هم هستم و متاسفانه باید 
بگویم در این برهه از زمان شاهد کمرنگ  شدن ارزش ها و کم توجهی به آن هستیم؛ از سویی 
ما دائما با مردم کار داریم؛ مســتقیما به میان مردم می رویم و مشکلات را به عینه می بینیم 
روســتاهایی است که مردم در آن آب شرب ندارند و آب در آنجا جیره بندی است آن هم در 
کشــوری که اینقدر منابع داریم اما هنوز مردم ما در مورد اصلی ترین موضوع که بحث آب یا 
راه اســت مشکل دارند، طبیعی است من به عنوان نماینده که از میان مردم بلند شده ام باید 

به فکر آنها باشم.
وی بــا بیان این که دولت باید بیشــتر به فکر مردم باشــد گفت:  مــن معتقدم به راحتی 
می توانیم مشــکلات را برطرف کرد. شــاید تحریم ها 10 درصد اثرگذار بوده است لذا توجیه 
تحریم پذیرفتنی نیست. مهم ترین موضوع اشتغال است؛ اگر شغل ایجاد شود یک سرپرست 
خانوار می تواند ســر کار برود و نیازهای خود را تا حدی تامین کند ولی وقتی شغل ندارد رفع 

نیازهایش ممکن نیست.
رضا حســینی ایجاد شغل را امری کاملا امکان پذیر دانســت و گفت: مثلا در حوزه انتخابیه 
خــودم به راحتــی از نعمت مس که خداوند در منطقه ما قرار داده می توان اســتفاده کرده و 
کمتر از یک ســال بیکاری را در منطقه ریشه کن کرد. ما طرح ها و برنامه هایی در این زمینه 
داریم که می شــود 3000 – ۴000 شغل ایجاد کرد که مردم از این فلاکت و بدبختی نجات 
پیدا کنند؛ متاسفانه یا اراده ای وجود ندارد یا دست هایی در کار است که مردم ناراضی باشند.
وی گفت: من رســالت و وظیفه خود را انجام می دهم و نتیجــه اش را از خداوند می خواهم 
امیدوارم مسئولین مربوطه وسط میدان بیایند و به مردم کمک کنند. این مردم پایه های اصلی  
نظام  هســتند و اگر ما مردم را از دست بدهند چیزی برای نظام و کشور باقی نمی ماند. آنچه 
کــه من فکر کردم در این برهه باید برای دفاع از ولایــت، ارزش ها، مردم و دفاع از این که 
مجلس شــورای اسلامی در راس امور اســت انجام بدهم این بود. یک روز جنگ بود و من 

1۲ – 13 ساله بودم که به جنگ رفتم و امروز هم باید به نوعی دیگر مبارزه کرد.
نماینده شــهر بابک دلیل انتخاب اعتصاب غذا و این که این شــیوه بــه عنوان راهی برای 
اعتراض برای جلب توجه مسئولین به این مسائل و مشکلات بوده است؟ گفت: من در شش 
ماهه گذشــته مکررا طرح سوال کردم، مراجعه کردم، نامه نوشتم، تلفن زدم، طرح استیضاح 
امضاء کردم، با وزرا و معاونین نشســتم و آنها وعده دادند و پشــت گوش انداختند و مجلس 
شــورای اســلامی را بی اهمیت دیدند؛ ما باید راه دیگری را جلو برویم. باید بدانند ما با مردم 
هســتیم همین ها که مسئول هســتند؛ آنها را همین مردم انتخاب کردند و به واسطه مردم 
مسئول شدند آیا حالا باید به ولی نعمتانشان پشت کنند؟ این رسالت من است که باید انجام 
دهم. من رسالتم را انجام دادم و تا آخر اعتصابم را ادامه می دهم. اگر به خواست مردم و رفع 

مشکلات مردم حوزه انتخابیه ام توجه نکنند فاز بعدی را اجرایی خواهم کرد.
وی در پاسخ به این سوال که آیا منظورش از فاز بعدی استعفا دادن از نمایندگی مجلس است 
گفت: من اهل اســتعفا نیستم؛ محکم می مانم. الان اعتصاب غذا کرده ام و اگر خواسته های 
مردم عملی نشود بعد از مدتی اعتصاب آب را هم به آن اضافه می کنم به نشانه این که وقتی 

شما )مردم( آب ندارید بخورید ما هم نمی خوریم.
رضا حسینی در پاسخ به این سوال که »شش ماهی است که مجلس یازدهم کار خود را آغاز 
کرده شــاید سوال مردم و انتظارشان این باشد از شما اقدام عملی ببینند« گفت: مردم حوزه 
انتخابیه کرمان و مناطق محروم که از نداشــتن آب، بــرق و گاز رنج می برند این ادبیات را 
خوب متوجه می شــوند و این برایشان امیدوار کننده است. ممکن است مردمی که در نعمت 
آب، برق، گاز و هوای خوب زندگی می کنند تفســیر دیگری داشــته باشند ولی آن خانواده 
ایثارگرانی که به آنها بی محبتی شــده خوب درک می کنند، مردمی که فضای آموزشــی در 
روستایشــان ندارند این را درک می کنند و خانواده ای که به خاطر نداشتن وسیله نقلیه و راه 
مناســب زائویشان را نمی توانند به بیمارستان برســانند و کودک و مادر در راه تلف می شوند 
این را درک می کنند. اینها واقعیت های درون جامعه اســت که روی آن سرپوش گذاشته اند و 

نمی خواهند دیده و مطرح شود.
وی افزود: من صدا و نفس گرم آنها هســتم درســت است شــش ماه است مجلس شورای 
اســلامی شــروع به کار کرده من در مجلس هشــتم هم نماینده بودم و ۲۶ سال است در 
این نظام مســئولیت دارم. هر جا بودم همین رفتار انقلابی را داشتم و سوابق ام این را نشان 

می دهم؛ هیچ گاه از حقوق مردم کوتاه نیامدم و محکم ایستاده ام .
نماینده شهر بابک در توضیح دلیل انتخاب مجلس برای اعتصاب غذا و این که تا چه زمانی 
به این اقدام خود ادامه خواهد داد گفت: مجلس، خانه ملت و محل کار من اســت بهترین جا 
همین جاست و امید مردم هم به مجلس شورای اسلامی است. این امر بستگی به تصمیمات 
مقامات و مســئولین مربوطه دارد. من تا رفع مشــکلات مردم حوزه انتخابیه ام به اعتصاب 

غذایی ام ادامه می دهم.
اما اعتصاب غذا امری که بیشــتر از ســوی کسانی اتفاق می افتد که ظلمی به آن ها روا شده 
و آن ها هیچ راهی بــرای تظلم خواهی ندارند. فرد اعتصاب کننده که اغلب صدایش به جایی 
نمی رسد، با بر سر دست گرفتن جان خود، قادر می شود پیامی را برساند و بر صاحبان قدرت، 
اثر بگذارد. اتفاقی که پیش از این بیشتر از سوی زندانیان شاهد آن بودیم. حال در اینجا یک 
نماینده مجلس که به  پشــتوانه مردمی که به او رای دادند هم جایگاه حقوقی دارد و جایگاه 
حقیقی دســت به این کار می زند آن هم در شرایطی که به واسطه همین جایگاه هم تریبون 
دارد و هم دارای قدرت در ارکان حکومت اســت و نکته جالب تر این اســت که به قول خود 
ایشــان در فاز بعدی به جای اینکه استفا دهد »که اتفاقا یک روش مرسوم برای کسانیست 
که در قدرتند اما به هر دلیلی توانایی حل مشکل را ندارد« می خواهد به اعتصاب تر یا همان 

آب روی آورد.
اگر این موضوع را از موضعی کمی بالاتر نگاه کنیم شــاهد دو اتفاق هستیم. اول اینکه این 
نماینده مجلس با انتخاب روش اعتراضش قدرت مجلس را کاملا زیر ســوال برده و نشــان 
می دهــد یک نماینده در مجلس هیچ قدرتی برای حل مشــکل ندارد اما در تناقض با عمل 
اولش حاضر به اســتعفا از جایگاهی که به ضم ایشــان توانایی حل مشــکلات را ندارد نیز 

نمی شود.

جدال لفظی جدید مجلس و دولت با کلید واژه گرانی؛

گلایه هایی 
که در سینه 
نماند

از  زیــادی  مــدت  هنوز 
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زمانی کــه محمد باقر 
قالیباف رئیس مجلس 
شورای اسلامی گفت: 
دارم  »اطمینــان 
نمایندگان مجلس از این 
از  پس گلایه های مردم 
در  را  اجرایی  مســئولین 
ســینه نگه می دارند...« 
جدیدی  دور  که  نگذشته 
از جدال لفظی و کنایه ها 
علیه دولت، اینبار توسط خود او آغاز شد. روز 
شــنبه رئیس مجلس در نطق پیش از دستور 
خود فرصت را مناســب دانســت تــا درباره 
انتخابــات آمریکا صحبت کنــد. محمدباقر 
قالیبــاف هر چند از شکســت ترامــپ ابراز 
خوشحالی کرد، اما گفت: »عمیقا باور داریم 
که زندگی و معیشت مردم را نه می توان و نه 
باید به پیروزی یا شکســت کســی در کاخ 
ســفید گره زد. این تصمیمات ماســت که 
مســتقل از این رفتن ها و آمدن ها، پایه های 
اصلی اقتصاد ما را می سازد و قدرت ما را در 
این عرصه مشخص می کند. باور کنیم کسی 
که واگن خود را به لوکوموتیو دیگران ببندد، 
باید منتظر بنشــیند تا بــا آنچه در اختیارش 

نیست، شادی کند یا عزا بگیرد«.
احتمالا اشــاره قالیباف بــه حرف های روز 
چهارشــنبه رئیس جمهور اســت که انتقاد ها 
به دولت را بهانه ای برای انتخابات سال بعد 
دانسته و خواهش کرده بود کسی موضوعات 
منافع ملی کشــور را به انتخابات گره نزند؛ 
همان طور که زندگی، تولید، فعالیت، رشــد و 
اقتصادمان را نباید به تحولات دیگر کشور ها 
گره زد. قالیباف روز شنبه در ادامه طعنه های 
خــود به رئیس جمهــور، عملکــرد دولت را 
یکی یکی برشــمرد و گفت: »تصمیمات ما 
در حوزه مســکن، بورس، ترخیص کالا های 
اساسی از گمرک، سیاست های پولی و بانکی، 
نظام بودجه ریــزی، اختصاص ارز ترجیحی، 
ســوداگری ها در بــازار ارز، طــلا و خودرو، 
بی تفاوتی نســبت به گرانی هــا و رها کردن 
بازار و بی توجهی به تولید ملی، به پاســتور، 
بهارســتان، باب همایــون و میرداماد ارتباط 
دارد، نه به جورجیا، میشیگان و آریزونا؛ پس 
به مردم آدرس غلط ندهید. مهم ترین ریشه 
مشکلات کشور سوء مدیریت، استفاده نکردن 
از ظرفیت هــای عظیم داخلی، دســت روی 
دست گذاشتن و ناهماهنگی میان نهاد های 

سیاســت گذار و مجــری اســت و همیــن 
سوءمدیریت هاســت که باعث عدم برقراری 
ارتباط مناسب تجاری با کشور های همسایه 
و منطقه و کشــور های مهم دنیا مخصوصا 

کشور های آسیا و اوراسیا شده است«.
اشــاره قالیباف به صحبت هــای پنجم مهر 
رئیس جمهور است که گفته بود: »مردم برای 
کمبود و مشــکلات در کشور اگر می خواهند 
لعن و نفرین کنند، آدرس این لعن و نفرین، 
کاخ ســفید در واشنگتن است و کسی آدرس 
اشتباه به آن ها ندهد«. رئیس جمهور تصریح 
کرد: »عده ای به خاطــر منافع غلط گروهی 
و باندی، به مردم آدرس غلط ندهند. آدرس 
صحیح تمام جنایات و فشــار بر مردم عزیز 
ایــران، واشنگتن دی ســی و کاخ ســفید و 
آن هایی است که در این ساختمان هستند و 
این همه جنایات علیه ملت ایران روا داشتند 
و شــما می بینید هر روز فشار و مشکلات را 

تشدید می کنند«.
البتــه قالیباف تلاش کرد تا راهکار های خود 
را نیز برای رفع مشکلات بیان کند؛ »بدیهی 
اســت که لغو تحریم ها بایــد یکی از اهداف 
در سیاســت خارجی باشد، اما واقع بینی حکم 
می کند که لغو تحریم ها بدون فرصت سازی 

و تولید قدرت ساده اندیشــانه است و تنها راه 
برداشته شدن فشــار تحریم ها از دوش مردم 
و ناامید کردن دشــمن از فشــار حداکثری، 
این اســت که ایران و تک تــک مردم ایران 
مخصوصا طبقه مستضعف و متوسط را قوی 

کنیم«.
»فرصت ســوزی« کلیــدواژه ای اســت که 
منتقدان  درباره  رئیس جمهور هفته گذشــته 
خود اســتفاده کرد و اتفاقا قالیباف نیز تلاش 
کرد ایــن واژه را دوباره معنا کند. روحانی در 
جلســه هیات دولت درباره »فرصت سوزی« 
این گونه گفته بود: »ما هرکجا ببینیم شرایط 

برای لغو تحریم آماده اســت، از این فرصت 
اســتفاده خواهیم کرد. هدف ما این اســت 
کــه تحریم ظالمانه لغو شــود و ایران بتواند 
به راحتی در تعامل با جهان باشــد. هدف ما 
این اســت که فشــار تحریم را از روی شانه 
مردم برداریم و هر جایی که فرصت مناسبی 
برای این کار باشــد، ما وظایــف و اقدامات 
خودمان را انجــام می دهیم و هیچ کس حق 
ندارد فرصت سوزی کند. هر فرصت مناسبی 
که به وجود می آید، باید از آن بر مبنای منافع 

ملی و وحدت ملی استفاده شود«.
رئیس مجلس، اما این واژه را این گونه تعبیر 
کرد: »هر سیگنالی که تصویر ضعف و نیاز به 
خارج را به دشمن بدهد، فرصت سوزی است؛ 
بنابراین مجلس شورای اسلامی معتقد است 
باید با تغییر برآورد آمریکا، فشــار تحریمی و 
اقتصادی بر ایران را برای آنان هزینه زا کرد«.
جــدال کلامی روســای مجلــس و دولت، 
ســابقه دار است؛ اواســط مهر قالیباف بدون 
رعایــت پروتکل ها برای بازدیــد میدانی به 
بیمارستان امام خمینی و بخش مراقبت های 
ویــژه آن رفت و همین باعث شــد حســن 
روحانی جلسه سران قوا را که قرار بود فردای 
آن روز برگزار شــود، کنســل کند. قالیباف 

نیز در اعتراض به دولت، به جلســه شورای 
عالــی انقلاب فرهنگی نرفــت. روحانی بعد 
از آن گفــت همه بایــد پروتکل ها را رعایت 
کنیم و با لحنــی انتقادی ادامه داد: »خداوند 
به ما عقل داده، با عقل موظف هستیم جان 
خــود و دیگران را حفظ کنیم. خود شــرع و 
قانون و شرایط بهداشت جهانی هم همین را 
به ما می گوید. کســی نمی تواند وسط مسیل 
بایســتد و صدای سیل را هم بشنود و بگوید 
تو می ترسی وسط رودخانه بایستی، خب آب 

می آید و او را می برد...«.
رئیــس مجلس هم در واکنش به گلایه های 

دولت به روحانی که چند بار از واژه »عقل« 
اســتفاده کرده بود، کنایه زد و گفت: »یک 
عقل معاد داریم، یک عقل معاش؛ در مبارزه 
با کرونا پرســتاران و پزشــکان با عقل معاد 
مجاهدت کردند نه با عقل معاش. عقلانیت 
این اســت که در میدان حاضر باشــیم؛ اگر 
کنار مجاهدان خط مقدم نایســتیم از مروت 
و انسانیت به دور اســت. 30 هزار پرستار ما 
کرونا گرفتند؛ این ها با عقل معاد کار کردند. 
برخی از پرســتاران از اســفند سال گذشته 
کارانه نگرفته اند و الان در خط مقدم هستند. 
این روند باید تغییر کند. عقلانیت این اســت 
که لااقل به پرســتاران و پزشکان خداقوت 

بگوییم«.
قالیباف پیش از آن بازدید نیز به ســفر رفته و 
گفتــه بود که در همه ســفر ها و بازدیدهایش 
پروتکل های بهداشــتی کرونا را رعایت کرده 
اســت. او بعــد از بازدید از بیمارســتان امام 
خمینــی نیز گفــت: »ما در نظــارت میدانی، 
همه پروتکل هــا را رعایت کردیــم. فرمانده 
ســتاد کرونا، رئیس دانشــگاه علوم پزشکی و 
رئیس بیمارســتان حاضر بودنــد و بر رعایت 
پروتکل ها نظــارت کردند. همــه پروتکل ها 
را رعایــت خواهیم کرد، ولی ایــن به معنای 

نرفتن و کارنکردن نیســت«. چند روز بعد، اما 
مشخص شــد که قالیباف کرونا گرفته است؛ 
او در توئیتــی این خبر را اعلام کرد و گفت در 
قرنطینه پیگیر کارهاســت، ولی زیر بار اینکه 
در ســفر ها یا بازدیدی که از بیماران داشــته، 
کرونا گرفته است، نرفت و در توئیتی نوشت از 
یکی از همکاران دفترش گرفته اســت. در هر 
حال، جدال کلامی روسای قوه مقننه و مجریه 
)هر چند به صورت غیر مســتقیم( ادامه دار شده 
و باید دید در مــاه بعد که فصل اعلام بودجه 
ســال 1۴00 به مجلس اســت، ماجرا  به کجا 
خواهد رسید.بدون شک عادت به تریبون داری 

محض و ســخن بی عمل، روشی نیست که 
ایــن روزها دردی از دردهای مــردم ایران را 
درمان کند. انتظار از تریبون دارانی که درباره 
گره خوردن پاســتور و میرداماد به واشنگتن و 
جورجیا، نگرانی دارند، دستکم تصویب قانونی 
برای بهبود شرایط اســت. نمایندگان مجلس 
یازدهم در مســیر رفع دغدغه های خود و اتکا 
به توان داخلی با وجود گذشــت ۶ ماه از عمر 
مجلس یازدهم تاکنون نه طرحی را به تصویب 
رســانده اند و نه حتی لوایح معیشتی دولت را 
مورد بررســی و تصویب قرار می دهند. عمده 
طرح های مجلس طی این مدت در راهروهای 
بهارســتان و شــورای نگهبان در رفت و آمد 
بوده، برخی به دلیل عدم پشــتوانه منطقی و 
قانونی، رد شده و برخی نیز به دلیل ابهامات و 
ایرادات در حال بررسی است. برخی دیگر هم 
مانند شفافیت آرا و افزایش جمعیت، در شرایط 
تاثیرپذیری  اولویت کشور نیست. عدم  کنونی 
جهان از تغییرات در کاخ ســفید؛ در جهانی با 
پیچیدگی کنونی، نمی تواند گزاره ای درست یا 
دســتکم کامل باشد. ایران هم از این تغییرات 
تاکید دولت  تاثیرپذیرفته و خواهد پذیرفــت. 
نه از حیــث عدم تاثیرپذیــری بلکه از جهت 
مدیریت درســت این تاثیر است. مخالفان اما 
گرچه مدعی اند میان دونالد ترامپ و ســلف 
وی در کاخ سفید تفاوتی وجود ندارد اما برخی 
نه در پنهان بلکه آشــکارا از باخت ترامپ ابراز 
ناراحتــی می کنند. برخــی دیگر هم گرچه از 
حضور احتمالی بایدن در کاخ سفید خوشحال 
هستند اما از دیگر سو معتقدند لکوموتیو کشور 
را نباید به دیگری بست. دیدگاهی که گرچه در 
شــعار برای طیف طرفداران، دلنشین است اما 
در عالم عمل و جهان کنونی نظریه منسوخ به 
نظر می رسد از آن رو که در جهان کنونی اگر 
تمایل به حرکت اقتصادی وجود داشــته باشد 
شرط اول سوار شــدن بر قطار اقتصاد جهانی 
است، پارک کردن لکوموتیو اقتصاد کشور در 
پارکینگ شعارها آینده درخشانی برای کشور و 
مردم رقــم نخواهد زد. این اما به معنای تکیه 
و اعتمادکامل بر قطار اقتصاد جهانی نیســت، 
بلکه به معنای بهره گیــری منطقی و واقعی 
از ظرفیت های موجود و نه شــعارافزایی های 
فاقد کارکرد در سیاست خارجی است. واقعیت 
جهانی حتی برای انکارکنندگان آن نیز واقعی 
و مهم است که اگر نبود برخی از آن ها تصریح 
نمی کردند که مذاکره با جهان خوب است به 
شــرطی که مذاکره کننده یکی از ایشان باشد 

نه دولت تدبیر و امید.

سوژه

قالیباف روز شنبه در ادامه طعنه های خود به رئیس جمهور، عملکرد دولت را یکی یکی برشمرد و گفت: 

»تصمیمات ما در حوزه مسکن، بورس، ترخیص کالا های اساسی از گمرک، سیاست های پولی و بانکی، نظام 

بودجه ریزی، اختصاص ارز ترجیحی، سوداگری ها در بازار ارز، طلا و خودرو، بی تفاوتی نسبت به گرانی ها 

و رها کردن بازار و بی توجهی به تولید ملی، به پاستور، بهارستان، باب همایون و میرداماد ارتباط دارد، نه 

به جورجیا، میشیگان و آریزونا؛ پس به مردم آدرس غلط ندهید«

,,

اعلام کاندیدایی غرضی برای انتخابات 1400

شورای نگهبان حواسش را جمع کند
نیلوفر مولایی/ محمد غرضی، کاندیدای انتخابات ســال 
۹۲ می گوید: اصلاح طلبان نشان می دهند که به مفاهیم 
آمریکایی نزدیک هستند و اصولگرایان نشان می دهند که 
مبارز مفاهیم آمریکایی هستند. هر دو برای جذب طرفدار 
در داخل این کار را می کنند، یعنی به خارج کاری ندارند.

محمــد غرضی کــه می گویــد در دهــه ۶0 کاندیدای 
کسب کرسی نخســت وزیری بوده و سال۹۲ رقیب حسن 
روحانی برای کسب ریاســت جمهوری، در گفت و گویی 
بــا خبرآنلاین از آن روزهای انتخابات گفت.وقتی صحبت 
تاثیرگذاری انتخابات آمریکا بر انتخابات ایران مطرح شــد 
غرضــی معتقد بود باید واقع بین بود. او معتقد اســت هر 
شعاری که از ســوی احزاب و جناح های دو طرف درباره 
روابط و تعامل خارجی می دهند برای جلب رضایت داخلی 

است. 
خبرآنلاین نوشت: غرضی تاکید دارد عقبه اجتماعی چپ و 
راست از دست رفته است، او که عزم کاندیداتوری دوباره 
را کرده اســت درباره طرح محدود کردن سن کاندیداهای 

ریاست جمهوری هم حرف زد.
در ادامه مشروح این گپ و گفت را می خوانید: 

انتخابات بر تصمیمات دولت و  نتایج این  تاثیر  نظرتان در مورد 
انتخابات 14۰۰ چیست؟

تقریبا ظرف این ۴0 ســال طیف اصــلاح طلب و طیف 
اصولگــرا امتحان خود را پــس داده بودند و کم کم عقبه 
اجتماعی خودشــان را از دســت داده بودند و در انتخابات 
مجلس فعلی تعداد مشــارکت مردم خیلی پایین بود. الان 
باز موقعیتی پیدا می شــود کــه طرفداران امریکا به جنب 
و جوش بیفتنــد و اصولگرایان به جنــب و جوش مجدد 
بیفتند و یک موقعیتی برای اینکه جامعه ای داشــته باشند 
به دســت می آورند. اینکه تا چقدر به کشــورداری منجر 
شــود، اتفاقی نمی افتد، یعنی در کشورداری که مشکلات 
وســیع مردم مطرح اســت نمی تواند تاثیرگذاری خاصی 

داشته باشد.
در دوران جنگ هیچ خبری از اصولگرا و اصلاح طلب نبود

به بحث روابط خارجی  بدبینانه  نگاه  آقای غرضی! برخی یک 
دارند و به نوعی تعامل با دیگر کشورها را نمی پسندند. به نظر شما 

آیا اساسا تعامل با جهان منافاتی با خوداتکایی و ... دارد؟
این دو وجه یک قضیه اســت. اصلاح طلبان نشان می دهند که 

مثلا به مفاهیم امریکایی نزدیک هســتند و اصولگرایان نشان 
می دهند که مبارز مفاهیم امریکایی هســتند. هر دو برای جذب 
طرفــدار در داخل ایــن کار را می کنند، یعنی بــه خارج کاری 
ندارند. در جنگ 8 ساله مردم چقدر گرفتاری پیدا کردند و از سر 
گذراندند، اما از اصلاح طلــب و اصولگرا هیچ خبری در جریان 
جنگ نبود، یا کســی به خاطر اصلاح طلبی و اصولگرایی شهید 
نشد و هرکسی که شهید شــد به خاطر انقلاب بود. می خواهم 
بگویم که احزاب و گروه ها تمامی تصمیماتشــان بر این است 
که قدرت سیاسی داخل را حفظ کنند و رقیب را از میدان بیرون 
کننــد، لذا در روابط خارجی هم حواسشــان جمع جریان داخلی 
اســت و کمتر به روابط خارجی توجه می کنند. این تعاریفی که 
در ســطح جهانی مطرح می شود در اتاق های در بسته گروه ها 

و احزاب فرع بر قدرت سیاسی داخلی است.
انشالله شورای نگهبان حواسش جمع است

در انتخابات امریکا بایدن که حدودا 78 ساله است،  رئیس جمهور 
شد. الان مجلس دارد یک طرحی می دهد که رده سنی برای 
کاندیداتوری ریاست جمهوری حداقل سن 45 سال و حداکثر سن 

7۰ سال باشد. نظر شما درباره این طرح چیست؟
شما بایدن ۷8 ســاله را گفتید و من پیرمحمد ۹3 ساله را 
می گویــم. این بحث مفصل در مجلــس خبرگان قانون 
اساسی در ســال 5۹ به میان آمد و حاصل قضیه این بود 
که رئیس جمهور باید عقبه اجتماعی داشته باشد تا بتواند 
خدمت کند، اگر عقبه حزبی و گروهی و .. داشــته باشد به 
حزب و گروه خودش خدمت می کند و این 5 مدیر 8 ساله 
که ۴0 ســال خدمت کردند، همه شــان به گروه و حزب 
وصل بودند و آن اصل قانون اساســی که کســی که می 
خواهد رئیس جمهور باشد باید عقبه اجتماعی داشته باشد 
تا بتواند خدمت کند، حاصل نشــد. الان که این دو گروه 
در داخل کشور گرفتار شــده اند، مجلس قبلی یک طرح 
دخالت در انتخابــات می داد و مجلس فعلی طرحی دیگر 
می دهد. انشــالله که حواس شــورای نگهبان جمع است 
چون این پیشــنهادها به نفع گروه و احزاب است و به نفع 
انقلاب و ایران نیست و این تجربه ۴0 سال گذشته جلوی 
چشم شــورای نگهبان است. اختیارات شــورای نگهبان 
درمورد انتخابات احراز شده است و هر گروهی می خواهد 
این اختیارات را کمرنگ یا ســلب کند، پس باید ببینیم که 

نظر شورای نگهبان چیست.

اصولگرایان تمام حاکمیت و دولت و مجلس و قوای 
قضاییه را می خواهند

ما انتخابات 14۰۰ را پیش رو داریم و تحلیل های مختلفی درباره 
و   98 انتخابات  به  توجه  با  شود.  می  انتخابات  و  آینده  دولت 
روی کار  آمدن یک مجلس یکدست اصولگرا به نظر شما سهم 
اصولگرایان در دولت بعد چیست؟ یعنی آیا دولت سیزدهم به یک 

اصولگرا می رسد؟
اصولگرایان تمام حاکمیت، دولت، مجلس و قوای قضاییه را 
می خواهند، کما اینکه اصلاح طلبان نیز همینگونه هستند، 
منتهــی با هم تعامل می کنند، یعنی بخش های مختلف را 
به هم واگذار می کنند و در یک چیزی شریک هستند: زیر 
زندگی و زیر معیشت برای مردم؛ یعنی آنها در این شراکت 
دارند و بقیه را بین هم تقســیم می کنند. شما ببینید از این 
5 هــزار اولاد مدیران اصلاح طلب و اصولگرا که در امریکا 
هســتند چگونه امتیازات را بین خودشان تقسیم کرده اند و 
اصلا مشــخص نیست که او پسر یک اصولگرا است یا پسر 
یک اصلاح طلب. شما کشور را مقداری سیاسی می بینید و 
من بیشتر آن را اداری می دانم. آنها در بالا دعوای زرگری 

راه می اندازند و در زیر منافع را تقسیم می کنند.
مدیران احمدی نژاد یا زندان هستند یا خارج از کشور

پس به نظر شما دولت بعدی را یک جورایی تعاملی تمام می کنند؟
بله مثل همین دولت فعلی. این دولت اصلاح طلب اســت 
ولی تعاملی ادامه پیدا کرد. دولت قبلی هم همین طور بود، 
آقای احمدی نژاد با بوق و کرنا گفت که نفت را به ســفره 
مردم مــی آوریم و مدیرانی که انتخــاب کرد الان یا در 

زندان هستند یا به خارج از کشور رفته اند.
اعلام کاندیداتوری در 1400

آقای غرضی شما قصد کاندیداتوری در انتخابات دارید؟
من همیشــه به عنوان یک ســرباز آماده خدمت گذاری 
هستم.شاید شما نســل جوان مطلع نشده باشید که مثلا 
من در سال 5۹ و ۶0 توســط حضرت امام چندین مرتبه 
به عنوان نخســت وزیر معرفی شــدم و احزاب و گروه ها 
مخالف بودند.ما روش اداری کشــور را بر اســاس ترجیح 
حقــوق عامه بر حقوق خاصه انجام می دهیم و می توانیم 
تمامی این شــخصیت های زیرآب را با روش های اداری 
درســت کشــور از بین ببریم. من از ثروت کشور و محل 
های رانت خواری و سیســتم های سیاسی اعتبار از دست 

داده مطلع هســتم و اگر توفیقی باشــد در خدمت گذاری 
حاضر هستم. خیلی طول نمی کشد که کشور در راستای 

توسعه سیاسی و اقتصادی و اعتقادی قرار بگیرد.
شــورای نگهبان کار خودش را بکند مــن هم کار خودم 

را می کنم 
فکر می کنید از سد شورای نگهبان عبور می کنید؟

یکدفعه شورای نگهبان من را تایید کرد و دفعه دوم جواب 
ندادند و من به عزیزان گفتم که شما کار خودتان را بکنید 
و مــا هم کار خودمان را می کنیــم. بالاخره زمانی که در 
دهه ۲0 و 30 ۴0 و 50 و جنگ بود ما ســربازی کردیم و 
خدایی نکرده عضو گروه یــا حزب خاصی نبودیم و الان 
هم به همین صورت اســت و هرطور که شورای نگهبان 
صلاح بدانــد کار خودش را می کند و ما هم کار خودمان 

را می کنیم.
پیش بینی شما از مشارکت در انتخابات 14۰۰ چیست؟

مردم بخاطر اینکه امریکا طرف ملت ایران است حواسشان 
جمع است. اگر نیش امریکا از این تحریم هایی که وجود 
دارد برداشته شود یک وجهی داریم، ولی اگر نیش برداشته 
نشــود مردم کشور را بیشــتر از احزاب و گروه ها دوست 
دارنــد و معمولا حرف اصلی آنهــا طرفهای بیرونی برای 
حفظ استقلال کشور است و با جریانات داخلی هم درگیر 

هستند.
یعنی ما نرخ مشارکت 98 را در 14۰۰ می بینیم یا بیشتر خواهد بود 

یا کمتر می شود؟
چون انتخابات ریاســت جمهوری است از خدا می خواهم 
که مردم  شــرکت کنند اما اگر کاندیداهایشان مورد قبول 
نبــود عکس العمل مــردم به خارجی تند و تیز باشــد تا 
خارجی فکر نکند  که کشــور بی صاحب است و می تواند 

موقعیتی پیدا کند تا حقوق عامه را بیشتر تضعیف کند.
پیش بینی شما چیست؟

اصل مطلب بر دعا اســت، اینکه من چیزی بخواهم یک 
خواست شــخصی اســت و پیش بینی بنده هم خواست 
شــخصی اســت. من خدایی نکرده انتظــاری از دیگران 
ندارم،فقط دلم می خواهد که کشور حفظ شود ولی قدرت 
سیاسی به مردم نزدیک شود. من دوست دارم که جمعیت 
زیادی پای صندوق های رأی بیایند اما صورت ظاهر آن، 

این را نشان نمی دهد.
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آخرین وضعیت تغییر نرخ بلیط هواپیما
قیمت بلیت هواپیما برای پروازهای داخلی بالاخره مشــخص شد و شرکت های هواپیمایی می توانند 
بلیت های خود را نهایتا تا10 درصد بالاتر از نرخنامه خرداد ماه امســال بفروشــند و به گفته وزیر راه 
و شهرســازی گرانفروشان به تعزیرات معرفی می شوند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا،  قیمت بلیت هواپیما 18 مهر ماه امسال برای پروازهای داخلی اعلام شد و بر اساس نرخنامه 
جدید ابلاغ شده از سوی انجمن شرکت های هواپیمایی حداکثر نرخ پروازهای داخلی به دو میلیون و 
۶00 هزار تومان رســیده بود که البته قرار شد از ابتدای آبان ماه این قیمت ها اعمال شود.انتشار این 
خبر نارضایتی و اعتراض هایی از سوی مردم در فضای مجازی را به همراه داشت و نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی هم نسبت به این اقدام انتقاداتی را مطرح کردند. در نهایت وزیر راه و شهرسازی قیمت 
جدید ابلاغ شــده برای بلیت پروازهای داخلی را لغو کرد و مقرر شد در جلسات ایرلاین ها با سازمان 
هواپیمایی کشوری برای این موضوع تعیین تکلیف شود.بعد از گذشت بیش از یک ماه بالاخره تکلیف 
قیمت بلیت هواپیما مشــخص شد و شورای عالی هواپیمایی کشــوری ضمن صدور مجوز افزایش 
افزایش 10 درصدی نرخ پروازهای داخلی دامنه قیمت های نیز لغو شــده و ایرلاین ها تنها مجاز به 
رعایت سقف نرخ های ابلاغی شدند.وزیر راه و شهرسازی در این باره اظهار کرد: در جلسات شورای 
عالی هواپیمایی کشوری بر اساس محاسبات انجام شده، محدودیت حداقل نرخ  پروازهای داخلی لغو 
و مقرر شد شرکت های هواپیمایی مجاز باشند روی نرخنامه اعلام شده در خرداد ماه امسال 10 درصد 
اضافه کنند.محمد اسلامی افزود: هیچ کدام از ایرلاین ها حق ندارند بیشتر از 10 درصد تصویب شده 
روی قیمت بلیت هایشان اعمال کنند و در صورتی که این سقف را رعایت نکنند مرتکب تخلف شده 

و به سازمان تعزیرات حکومتی معرفی خواهند شد.

مشکل روغن بزودی برطرف می شود
معاون دفتــر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صمــت از تأمین و توزیع 1۴0 هزار تن 
روغن)مایع خوراکی و جامد بخش صنف و صنعت( از محل ذخایر استراتژیک کشور خبر داد و گفت: با 
تمهیدات انجام گرفته ظرف یک ماه آینده کل مشکل روغن حل خواهد شد.به گزارش روزنامه»صبح 
امروز« و به نقل از  ایسنا، سعید صارمی در تماس تصویری با شبکه یک سیما با بیان این مطلب، افزود: 
ستاد تنظیم بازار به صورت ویژه موضوع تنظیم بازار روغن نباتی را در دستور کار قرار داده است.وی 
ادامه داد: بر اساس تصمیم ستاد تنظیم بازار مقرر شد تا ۷0 هزار تن روغن از محل ذخایر استراتژیک 
در بخش خانوار به صورت مایع توزیع شــود که کار توزیع از اول آبانماه شروع شده است.معاون دفتر 
برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صمت اضافه کرد: توزیع در وهله اول از بخش فروشگاه 
های زنجیره ای شروع شد که این توزیع تاکنون نیز به خوبی و به وفور تداوم دارد.صارمی گفت: توزیع 
این ۷0 هزار تن البته در سایر صنوف نیز شروع شده است تا به تدریج این سهمیه توزیع شود.وی در 
خصوص موضوع روغن جامد بخش صنف و صنعت، نیز بیان کرد: بر اســاس مصوبات ستاد تنظیم 
بازار برای این بخش نیز از محل ذخایر استراتژیک کشور ۷0 هزار تن تامین و توزیع شده است.معاون 
دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صمت افزود: در حوزه تولید نظارت ها بر واحدهای 
تولید روغن انجام می شود و واحدهای تولیدی ورود و خروج روغن خود را در سامانه جامع تجارت باید 
ثبت نمایند.صارمی در خصوص جلوگیری از تخلفات احتمالی، گفت: ما منکر این که تخلف هســت 
نیستیم و سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، سازمان های صمت استان و اتاق اصناف 
به عنوان متولیان نظارت بخشنامه های لازم را ابلاغ کرده اند و بازرسی های لازم دارد صورت می گیرد.

وی همچنین از تشدید بازرســی ها در بازار توسط سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، 
سازمان های صمت استان و اتاق اصناف به کمک بسیج اصناف و به صورت هوشمند خبر داد.

معاون دفتر برنامه ریزی تامین، توزیع و تنظیم بازار وزارت صمت گفت: با تمهیدات انجام شده و توزیع 
1۴0 هزار تن روغن از محل ذخایر استراتژیک کشور بازار روغن تنظیم خواهد شد.

خبر

بررسی مشکلات تولید و میزان واردات تلفن همراه در سال جاری؛

دردسرهای کمبود گوشی و معضلات تحصیل مجازی
پیگیــری تحصیــل و ادامه رونــد آموزش 
مجازی در روزهای کرونازده نیاز به امکانات 
را آشکارتر کرد و شرایط امسال را به نحوی 
رقم زد که هر خانــواده حداقل به یک ابزار 
الکترونیک هوشــمند بــرای آموزش آنلاین 
نیاز داشته باشــد. در این بین کتمان نشدنی 
است که این سبک تحصیلی، موضوع تقاضا 
برای ابزارهای سیم کارت خور از جمله گوشی 

همراه را افزایش دهد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایســنا، در ماه های ابتدایی سال جاری، به 
دلیل مشــکلات مربوط  به کرونا و مشکلات 
تولید و از ســوی دیگر، مشــکلات واردات، 
قیمت گوشــی با افزایش چند برابری مواجه 
بود، پس از آن نیز خبــر محدودیت واردات 
موبایل با ارزش بالای 300 یورو مطرح شــد 
که با گران شدن گوشــی های پرچمدار گره 
خورد. از سویی به دلیل عدم ترخیص برخی 
از گوشی های وارداتی از گمرک و پس از آن 
ترخیص تدریجی این کالاها، قیمت گوشــی 

در این مدت با فراز و فرود همراه بود.
آمار گمرک صرفا به واردات با رویه تجاری 

اشاره دارد
انجمــن واردکنندگان موبایــل به تازگی در 
توییتــی عنوان کرد طبق آمار همتا، در هفت 
ماه نخست ســال 13۹8،  واردات موبایل به 

کشــور از طریق دو رویه مسافری و تجاری،  
مجموعه ۷ میلیون و 8۴5 هزار دستگاه بوده،  
امســال این تعداد طی هفت ماه نخست به 
8 میلیون و ۴0 هزار دســتگاه رسیده است. 
درحالــی که آمار گمرک مبنی بر رشــد 1۲۲ 
درصدی ارزش واردات موبایل، صرفا به رویه 
تجاری اشــاره دارد.واردات مسافری یکی از 
روش هایی بود که برای دور زدن رجیستری 
و وارد کردن گوشی های قاچاق، به راه افتاد. 
بعد از طرح رجیســتری برای مدت کوتاهی 
موبایل قاچاق وارد کشــور نشد اما  با گذشت 
زمان و ایجاد مشــکلات ارزی برای تأمین 
نیاز بازار موبایل به شکل رسمی، ابتدا واردات 
چمدانی گوشی بسیار مرسوم شد، تا جایی که 
اعلام شد با اتصال سامانه گمرک به  ناجا، از 
ابتدای خرداد ۹8، تنها کســانی می توانند  به 
عنوان مسافر یک موبایل را رجیستر کنند که 
مســافر واقعی بوده اند.هرچند همین موضوع 
هم منجر شد بازار خریدوفروش پاسپورت و 
رجیسترکردن موبایل به شکل مسافری داغ 
شود، اما واردات مسافری همان زمان هم تا 
حد زیــادی کاهش یافت تا جایی که انجمن 
واردات  کــرد  اعلام  موبایل  واردکننــدگان 
مسافری از یک میلیون و ۲00 هزار دستگاه 
در اردیبهشــت ماه سال 13۹8، به 150 هزار 
دســتگاه تا پایان آذرماه کاهش یافته است و 

درواقع در اجرای سیاست ها منجر به کاهش 
10 برابری اســتفاده تجاری از رویه مسافری 

واردات تلفن همراه شد.
آمار همتا از تمام گوشی های وارداتی به دو 

روش تجاری و مسافری است
انتقاد  انتشــار آمار هفت ماهــه واردات بــا 

انجمن واردکنندگان همراه شــده است، زیرا 
گزارش های آماری همتا که همه شبکه های 
ارتباطی کشــور را  مانیتــور می کند، درباره 
میزان واردات به کشــور و مصرف کشــور و 
سهم برندها، شــامل گوشی های وارداتی به 
دو روش تجاری و مســافری بوده و گزارش 
گمرک تنها بخش تجاری را نشان می دهد. 
درواقع گمرک با ارائه آمار از واردات گوشــی 
بــه روش تجاری، اعلام کــرده که وضعیت 
واردات در مقایســه با ســال گذشته کاهش 
نیافته اســت. حال آنکه کاهــش واردات به 
علت شــیوع کرونا در این ماه هــا، تعطیلی 
تولیدکنندگان جهانی گوشــی، بســته بودن 
مرزها و شرایط کلی حاکم بر واردات، چندان 

هم دور از ذهن و غیرطبیعی نیست.
از سوی دیگر، اگرچه انتشار گزارش واردات 
بــه دو شــیوه تجاری و مســافری حاکی از 
افزایــش ۲00 هــزار دســتگاه در هفت ماه 
سال جاری در مقایســه با مدت مشابه سال 
گذشته اســت، اما با توجه به شــیوع کرونا 
و ادامــه روند آموزش آنلایــن،  دورکاری و 
فعالیت های مجازی، نمی توان این واقعیت را 
نادیده گرفته که در این چند ماه گذشــته و 
ابتدای سال، تقاضای کاربران  از  به خصوص 
برای ابزارهای الکترونیکی از جمله گوشــی 

افزایش یافت است.

افزایش تقاضا برای گوشی نسبت به 
سال گذشته

اگر در سال های گذشــته، سبد خرید خانوار 
در روزهــای منجر به ســال تحصیلی، ینی 
اواخر شــهریور و مهر، به مایحتاج آموزشی 
دانش آمــوزان و در صدر آنها لــوازم تحریر 
اختصاص می یافت، اما شــرایط برای ســال 
جاری به شــیوه ای رقم خــورد که آموزش 
آنلاین دانش آمــوزان و دانش جویان، نیاز به 
گوشی را برایشان اجباری کرد و تقاضا برای 
ایــن کالا را افزایــش داد و همین موضوع 
نشان دهنده این است که تقاضا برای گوشی 
در ســال جاری، با سال گذشته تفاوت داشته 
و شــاید افزایش تنها ۲00 هزار دستگاه هم 

پاسخگوی این نیاز نبوده است.
در ایــن مدت و با آموزش آنلاین، بســیاری 
از خانوارهایــی کــه توانایی خرید گوشــی 
بــرای فرزندان دانش آموز خود را نداشــتند،  
بــا دشــواری هایی روبه رو بودنــد. برخی از 
دانش آموزان از گوشــی والدیــن خود برای 
اتصال به شــاد و آموزش آنلاین اســتفاده 
کردنــد، خانواده ها با بیش از یک فرزند برای 
فراهم کردن ابــزار الکترونیــک از تبلت و 
گوشی، با مشــکل مواجه بودند و اینها همه 
با این فرض اســت که حداقل یک گوشــی 

هوشمند در هر خانه وجود داشته است.

 اگر در سال های 
گذشته، سبد خرید خانوار 
در روزهای منجر به سال 
تحصیلی، ینی اواخر شهریور 
و مهر، به مایحتاج آموزشی 
دانش آموزان و در صدر 
آنها لوازم تحریر اختصاص 
می یافت، اما شرایط برای 
سال جاری به شیوه ای رقم 
خورد که آموزش آنلاین 
دانش آموزان و دانش جویان، 
نیاز به گوشی را برایشان 
اجباری کرد و تقاضا برای این 

کالا را افزایش داد
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پاسخ کهرم به چند ابهام موجود در ممنوعیت دو ساله صید ترال؛

آیش خلیج برای صید مجدد؟
ســارا ایزد خواه - صید ترال حدود 10 سال 
است که در دریای جنوب انجام می شود در حالی 
که حدود ۲0 سال از منسوخ شدن  این نوع روش 
صید در دیگر کشــورهای دنیا می گذرد. در طول 
ایــن دهه همواره صید ترال توســط چینی ها در 
آب های ایران مورد انکار مسئولان قرار می گرفت 
که بالاخره دو ســال پیش محمدعلی حسن زاده، 
معاون بندری و مناطق ویژه اقتصادی ســازمان 
بنــادر از واگذاری مجوز بــه صیادان چینی برای 
مــدت زمانی طولانی خبــر داد و اعلام کرد که 
»چینی هــا قراردادی در قالب اجــاره بلندمدت با 
شــیلات دارند و از فناوری صید ماهی در عمق 
۲00 متــری برخوردارند که این فناوری در میان 

شناور های صیادی ایران وجود ندارد.« 
در چنــد هفته اخیر مجــدداً اخبار مربوط به صید 
ترال بارهــا مورد توجه قرار گرفته و در صدر این 
خبرها ســمیه رفیعی رئیس فراکســیون محیط 
زیست مجلس اســت. رفیعی در چند روز گذشته 
خبر از ممنوعیت دو ساله صید ترال از آذرماه سال 
جــاری داده و این اقدام را جزو یکی از مهمترین 
دستاوردهای مجلس یازدهم و فراکسیون محیط 

زیست اعلام کرده است. 
این درحالی اســت که هنوز چند روزی از اعلام 
این خبر نگذشــته بود که رییس کل دادگستری 
اســتان هرمزگان از توقف دو فروند کشتی صید 
ترال در جاســک با هــزار و 500 کیلوگرم انواع 
ماهی قاچاق و تــوپ صیادی غیرمجاز ترال خبر 
داد. درواقع نه تنها تعداد زیادی کشتی به صورت 
قانونی مشــغول به صید فانوس ماهیان هستند، 
بلکــه به صورت غیرقانونی هم این اتفاق صورت 
می گیرد که ابعاد این تخریب محیط زیستی را دو 

چندان کرده است.
سمیه رفیعی در صفحه شخصی  خود توضیحات 
کامل تری مبنی بر ممنوعیت این نوع از صید ارائه 
کرده است و گفته: »طی 10 سال اخیر }چینی ها 
بــا انجام صید ترال یا فانوس ماهی{ کف دریا را 
جاروب نموده، شــخم زدند و آسیب شدیدی به 
بستر دریا، زیســت مندان، ذخایر آبزی و به ویژه 
گونه های ماهیان اقتصــادی وارد کردند و صید 
صیادان سنتی و بومی را به شدت کاهش دادند«. 
رفیعی بر نظارت ضعیف سازمان شیلات نیز اشاره 
کرده و توضیح داده که »متأســفانه شیلات هم 
نتوانســت نظارت خوبی بر روی این کشــتی ها 
داشته باشد و نظارت و کنترل این کشتی ها بسیار 

ضعیف و با نقایص زیادی همراه بود«. 
رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس در توضیح 
چرایی ممنوعیت این نوع صید تنها محدود به دو 

ســال بیان کرده که دو ســال حداقل زمان لازم 
برای احیاء و بازســازی ذخایر آســیب دیده است. 
همچنین تشریح کرده که بنا به خواست سازمان 
شــیلات با توجه به حضور برخی از کشتی های 
تــرال در دریــا و نیاز به زمان یــک ماهه برای 
هماهنگــی و بازگشــت آن ها از دریــا )به علت 
مجوزهای از قبل صادر شــده( این طرح از یکم 
آذرماه اجرایی می شــود. این درحالی اســت که 
نبی الله خون میرزایی، رئیس ســازمان شــیلات 
ایران بیــان کرده که در راســتای اجرای برنامه 
مطالعاتی ارزیابی ذخایر آبزیان توســط موسســه 
تحقیقاتی علوم شــیلاتی، فعالیــت تنها یکی از 
پنج ناوگان های صید تــرال به مدت کمتر از دو 
ســال متوقف می شود. توقفی که دلیل آن اجرای 
برنامه مطالعاتــی ارزیابی ذخایر آبزیان توســط 
موسسه تحقیقاتی علوم شیلاتی از آغاز آذر است.

نکته حائز اهمیت و متناقض این است که رئیس 
ســازمان شیلات ایران با وجود توضیحات رفیعی 
مبنی بر انجام صید ترال در جنوب ایران توســط 
چینی ها، تاکید کرده که هیچ کدام از ناوگان های 
صیادی در مالکیت یا به نام شرکت های خارجی 
نیســت و بیان می کند: »نــاوگان فانوس ماهیان 
هم به نام شــرکت ها یا اشــخاص ایرانی است. 
کشــتی های آن ها یا ملکی هســتند یا اجاره به 
شرط تملیک بعضا با شرکای خارجی. ولی کشتی 
خارجــی درآب های ایران مجــوز صید نگرفته و 
نخواهد گرفت«.اما در پسِ پشت اعلام این خبر 
چه وضعیتی وجود دارد و آیا توقف دو ســاله صید 
ترال به گفته خانم رفیعی برای انجام تحقیقات و 
پایش وضعیت آبزیان خلیج فارس اســت یا خیر؟ 
اســماعیل کهرم در گفت وگو بــا روزنامه »صبح 

امروز« پاسخ می دهد:
در جریان هســتید که اخیراً سمیه رفیعی، رئیس 
فراکسیون محیط زیست مجلس خبر از ممنوعیت 
دو ساله صید ترال در دریای جنوب داده، چرا تنها 

دو سال ممنوعیت مد نظر قرار گرفته است؟ 
خانم رفیعی دانشــجوی من بوده. ایــن افراد تا 
زمانی که دانشجو هستند رویاپردازند و صحبت از 
حقیقت می کنند و خود را مجاهد و مبارز می دانند 
و می خواهند دنیا را تغییر دهند. اما به نظر شــما 
زمانی که وارد مجلس می شوند این خانم و امثال 
او زیر نظر یکســری از نظارت هــا می توانند چه 
اقداماتــی انجام دهند یا چــه میزان آزادی عمل 
خواهند داشــت؟ درنتیجه بخاطر محدودیت هایی 
که با آن روبه رو هســتند، نمی توانند آنچه که در 
ذهن دارند، عملیاتی کنند و بلندپروازی های خود 

را فراموش می کنند. 
همه می دانند صید ترال چه به روز خلیج فارس 

می آورد 
همه می داننــد صید ترال چه به روز خلیج فارس 
می آورد. اصلًا اکوسیســتم یــا از بین رفتن انواع 
جانوران دریایــی به کنار، صید ترال زندگی ۴00 
هزار ماهیگیر ســنتی را درگیر خود کرده و آن ها 
را با مشکلات زیادی روبه رو کرده است. معیشت 
ماهیگیران سنتی و محلی به دلیل این نوع از صید 
قطع شــده، به گدایی افتاده  و به حاشیه شهرها 
مهاجرت کرده اند. مسئولان و کسانی چون خانم 

رفیعی برای چنین وضعیتی چه پاسخی دارند؟ 
بیش از ۹5 درصد آبزیان در صید ترال می میرند

بــا صید ترال، همه موجــودات آبزی از کف دریا 

جمع شــده و وارد تور می شوند بیشترشان؛ یعنی 
حدود ۹5 درصد ایــن موجودات می میرند. بعد از 
بررسی آبزیان درگیر در تور ترال جسد 80 درصد 
آن ها را به دریا بازمی گرداننــد. ببینید با این کار 
چه خسارتی به اکوسیستم دریا از پایین تا بالای 

سطح آب زده می شود.
ممنوعیت دو ساله صید ترال، برای حفظ 

دوستی با چینی هاست
خانم رفیعی می گوید صید ترال را دو سال ممنوع 
کرده اند اولًا اگر ممنوع شــده  پس این دو کشتی 
که قاچاقی شــروع به صید هزار و 500 کیلوگرم 
آبزی کرده اند، چطور وارد دریا شــدند؟ اگر فکر 
می کنید صید ترال مضر اســت چــرا 10 یا 15 
سال این نوع از صید را ممنوع نمی کنید؟ درواقع 
ممنوعیت دو ساله برای این است که می خواهند 
دوســتی با چین داشــته باشــند و از این طریق 
چینی ها را راضی نگه دارند و کشــتی های آن ها 

بتوانند در خلیج فارس صید ترال کنند.
رئیس فراکســیون محیط زیســت بیان کرده که 
انجام پژوهش های لازم در رابطه با پایش خلیج 
فارس و خســارات وارد شده به آبزیان به مؤسسه 
تحقیقات شیلات واگذار شده این درحالیست که 
عملکرد سازمان شیلات در رابطه با نظارت بر این 
کشتی ها بســیار ضعیف بوده و مورد انتقاد است. 

چرا مؤسسه تحقیقات شیلات؟ 
سازمان شــیلات اجازه داده تا کشتی های صید 
تــرال چینــی در آب های خلیج فــارس به صید 
آبزیــان بپردازد. در این راســتا تنهــا اقدامی که 
سازمان شیلات کرده، این است که یک ناظر بر 

کشتی های ترال چینی گذاشته. 
حقوق ناظر بر کشتی های چینی را کاپیتان 

کشتی ترال می پردازد! 
می دانید که حقوق این ناظر بر کشتی های چینی 
را چه کسی می پردازد؟ کاپیتان کشتی ترال! حالا 
پرسش اینجاست چنین ناظری حاضر است علیه 
کشتی ترال و صیادان آن شهادت دهد؟! نانی که 
این ناظر درمی آورد از کاپیتان کشتی ترال تأمین 
می شود. ناظری که پولش را کاپیتان کشتی دهد 
معلوم است که آنچه مد نظر قرار می دهد، منفعت 

خودش است.  

اگر صید ترال پس از دو سال ممنوعیت، 
ادامه دار شود وضعیت خلیج فارس در آینده به 

چه صورت خواهد شد؟
خلیــج فارس در حــال حاضر تهــی از جانور 
شده اســت. تورهای ترال هر بار با سرعت ۲۲ 
کیلومتر حرکت می کند و حدود 85-۹0 درصد 
از چندین هــزار تن موجــودت دریایی داخل 
تــور می میرند. در حال حاضــر باید ببینید که 
صیادان محلی چــه می گویند؟ من با برخی از 
این صیادان صحبت کردم آن ها می گویند چه 
کسی گفته که متوقف شــده است؟ همچنان 
این کشــتی ها بــه صید خود ادامــه می دهند 
و این اعــلام توقف تنها بــرای علاقه مندان 

محیط زیست بوده است. 
ساکت کردن علاقه مندان محیط زیست با 

اعلام ممنوعیت صید ترال
به این نکته توجه داشته باشید که کشتی های 
ترال شب ها فعالیت می کنند. نور چراغی پایین 
کشتی قرار داده می شــود و موجودات دریا از 
عمق ۷0 – 100 متری جلب نور چراغ می شود 
و آن ها را می کشــند. باید بدانید که اصلًا این 
صید متوقف نشــده، بلکه این اعلام ممنوعیت 
دو ســاله تنها برای ساکت کردن علاقه مندان 
محیط زیست است.گفته شده که صید فانوس 
ماهــی از ابتدای آذرماه بــه طور کامل ممنوع 
می شــود. به نظر شما این کشتی ها کار خود را 
از زمان اعلام خبر تا اعِمال ممنوعیت چندین 
برابر نمی کنند؟ این افــراد یک چیز را متوجه 
شده اند و این است که در حال حاضر که ترال 

را در خلیج فارس می کشند صید کمتری نسبت 
به روزهای اولی که شــروع بــه کار کردند به 
دست می آورند؛ بنابراین صیدشان بسیار کاهش 
پیدا کرده اســت پس کفگیرشــان به ته دیگ 

خورده. 
آیش و آماده ساز ی خلیج فارس برای 

صیدهای بعدی
چینی ها هم نه بخاطر مردم ایران و نه بخاطر 
خلیج فارس، بلکه به این دلیل که دیگر صرف 
نمی کند کشــتی های ترال را بــا این عظمت 
سوخت رســانی کنند و از چین به خلیج فارس 
بیاورند و صید مناســبی هم به دست نیاورند؛ 
بنابرایــن با این مــدت دو ســاله می خواهند 
که خلیج فارس آیش شــود مثــل زمین های 
کشاورزی که آیش می دهند. درواقع یک یا دو 
سال در زمین محصولی نمی کارند تا مواد مورد 
نیاز در زمین جمع آوری شود و مجدد محصول 
بکارند. این ها هــم می خواهند به خلیح فارس 
آیش دهند؛ چرا که دیگر آبزی در خلیج فارس 

یافت نمی شود و هرچه بوده چینی ها برده اند. 
فکر می کنید خلیج فارس امکان احیا شدن 

دارد؟ 
طبیعت اصلاح پذیر و ترمیم پذیر اســت. اگر به 
خلیج فارس فرصــت و آیش دهیم و اقداماتی 
چون صید ترال  انجام نگیرد و کشــور امارات 
متحده عربی هم جزایر مصنوعی را راه اندازی 

نکند خلیج فارس امکان اصلاح پذیری دارد.
حالا باید منتظر ماند تا ببینیم که مطالعاتی که 
موسسه تحقیقات شــیلات می خواهد در این 
مدت انجام دهد چــه نتایجی به همراه خواهد 
داشت و آیا مجلس یازدهم می تواند دستاوردی 
موفق مبنی بر ممنوعیت طولانی مدت یا کامل 
این صید بر آب های کشور داشته باشد یا خیر.

چینی ها نه بخاطر 
مردم ایران و نه بخاطر 
خلیج فارس، بلکه به این 
دلیل که دیگر صرف نمی کند 
کشتی های ترال را با این 
عظمت سوخت رسانی کنند 
و از چین به خلیج فارس 
بیاورند و صید مناسبی هم به 
دست نیاورند؛ بنابراین با این 
مدت دو ساله می خواهند که 
خلیج فارس آیش شود

ممنوعیت دو ساله برای 

این است که می خواهند 

دوستی با چین داشته باشند 

و از این طریق چینی ها را 

راضی نگه دارند و کشتی های 

آن ها بتوانند در خلیج فارس 

صید ترال کنند

حقوق ناظر بر 
کشتی های چینی را چه کسی 
می پردازد؟ کاپیتان کشتی 
ترال! حالا پرسش اینجاست 
چنین ناظری حاضر است علیه 
کشتی ترال و صیادان آن 
شهادت دهد؟! نانی که این 
ناظر درمی آورد از کاپیتان 
کشتی ترال تأمین می شود

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷1001۲۹0 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
عبدالمهدی ایلاتی طالبی فرزند احمد درســه دانگ مشاع از  ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت  80/83 متر 
مربع قســمتی از پلاک ۷1 اصلی بخش ۹  واقع در رســالت 3۷ پلاک ۴5  اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه 
موقوفه قهار قلی میرزا محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می 
شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 
وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد 

شد. م.الف۷1۹ تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷1001۲80 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
عصمت دشتی فرزند علی در سه دانگ مشاع از ششدانگ اعیان یک باب خانه به مساحت  80/83 متر مربع قسمتی 
از پلاک۷1 اصلی بخش ۹  واقع در رســالت 3۷ پلاک ۴5 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه قهار قلی 
میرزا محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشــخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 
طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. م.الف۷۲1 

تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷100۲۹81 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
رحمت اله ناظری ثانی فرزند قاسم به شماره شناسنامه 135۶ در ششدانگ  قسمتی از یک باب ساختمان به مساحت  
۹۶ متر مربع از پلاک۶5  اصلی بخش ۹  که باقسمت دیگرساختمان که قبلا تحت پلاک 18۶۴ فرعی از ۶5 بخش 
۹ منجربه صدور سند شده جمعا تشکیل یک باب منزل را میدهند واقع در نرسیده به طبرسی شمالی یک، جنب بیمه 
ایران پلاک۷3 متعلق به خود متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد شد. م.الف۷۲3 تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷100۲۷53 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
مهدی بخشــی فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه 1۴13۷ در ششدانگ دو دربند مغازه به مساحت ۹۴/50 متر مربع 
قسمتی از پلاک  10فرعی از ۲3۹ اصلی بخش ۹  واقع در انتهای شهید چراغچی۲5 نبش بهمن ۴/۷0 خریداری از 
مالک رســمی  معصومه بخشــی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی می شــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد شد. م.الف۷1۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷100۲۷8۷ هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
سنیه چولانه فرزند زیاب در ششدانگ اعیان  یک باب خانه به مساحت  115/۲8 متر مربع قسمتی از پلاک ۷1 اصلی 
بخش ۹ مشــهد واقع در فاطمیه 3۷ چهارراه چهارم ســمت چپ پلاک 130 اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه 
موقوفه حکاک محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 

م.الف۷۲5 تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷100۲۷85 هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد ســند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
سید جلیل موسوی فرزند عزیز اله در ششدانگ  اعیان یک باب خانه به مساحت  ۲3۴/۲۴ متر مربع قسمتی از پلاک 
۷1  اصلی بخش ۹ مشــهد واقع در خیابان گاز مســلم 13 پلاک ۶۲۹ اعیان متعلق به خود متقاضی و عرصه موقوفه 
قهار قلی میرزا محرز گردیده اســت. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شــود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم 
اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.ضمنا صدور سند مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد شد. 

م.الف۷۲۷ تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/8/۲۷. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/۹/1۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/7اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک گناباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد 
سند رسمی . 1ـ نظر به دستور مواد 1 و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره  13۹۹۶030۶0130001۴۴ مورخ 13۹۹/۲/۲۴ هیات اول موضوع ماده یک 
قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک گناباد تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی زهره اکبری نوقابی 
فرزند عبدالحسین در ششدانگ یک قطعه باغ مشتمل براطاق به مساحت 1۲۹3/51 متر مربع از پلاک  شماره  ۲۹۲1 
فرعی از3  اصلی واقع در اراضی قصبه بخش یک حوزه ثبت ملک گناباد خریداری شده  از خانم لیلی عمادی نوقابی 
) مســاحت 1000 مترمربع از ســهام ثبت شده ( و آقا شیخ محمد باقر ) مساحت ۲۹3/51 مترمربع از سهام مجهول ( 
مالکین رســمی محرز گردیده اســت، لذا به موجب ماده 3 قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی 
/ کثیرالانتشــار در شهرها منتشــر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشــته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود 
را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و گواهی تقدیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض 
در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت 
مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار 

نوبت اول: 13۹۹/8/1۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/8/۲۷
سید ضیاء الدین مهدوی شهری ـ رئیس ثبت اسناد و املاک گناباد

مفقودی
کارت و برگ ســبز خودرو سواری سیســتم پیکان تیپ 1۶00 مدل 13۷۹ به شماره پلاک 3۶ ایران ۹۶8 ن 38  به 
شــماره موتور 111۲۷۹1۴۷31 شماره شاســی ۷۹۴1۴3۲3 مربوط به داوود میرزائی مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

511/8اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئین نامـه قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقد سـند رسـمی . برابر  آرای شـماره 13۹۹۶030۶۲۷100۲011 و 13۹۹۶030۶۲۷100۲01۲  هیات موضوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتـی حوزه ثبت 
ملـک مشـهد منطقـه پنج تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی آقـای عظیم حسـینی نژاد فرزند غلامحسـین 
در ششـدانگ اعیـان قسـمتی از یکباب سـاختمان به مسـاحت  55/۷۷ متـر مربع) اعیان متعلق بـه خود متقاضی 
و عرصـه موقوفـه میـرزا ابوصالـح رضـوی( که با ششـدانگ قسـمت دیگر سـاختمان ) بصورت ملکـی خریداری 
از حسـن اکرامیـان کاخکـی( بـه مسـاحت 1۴5/03 مترمربـع جمعا به مسـاحت ۲00/80 مترمربـع از پلاک 1۴8 
اصلـی بخـش ۹ تشـکیل یـک بـاب منـزل  را میدهنـد واقـع در جـاده سـیمان ،کشـمیری 51 پـلاک 15محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر خواهد شـد ضمنـا صدور سـند مانع 
از مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد.  . م.الـف۶۹1 تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/8/1۲. تاریـخ انتشـار 

13۹۹/8/۲۷ دوم:  نوبت 
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/9اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهی موضوع ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی 

 برابـر رای شـماره 11۲50 مـورخ 8۲/8/۲8 هیـات  مـواد 1۴۷ و1۴8 قانـون  اصلاحـی ثبـت و رای اصلاحـی 
۹۹/0030 مـورخ 13۹۹/5/۲0  هیـات اول موضـوع  قانـون تعیین تکلیـف و ضعبت ثبتی اراضی و سـاختمانهای 
فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقه پنج ) مسـتند به مـاده 1۶ قانون تعیین 
تکلیـف و آییـن نامـه قانـون مذکـور ( تصرفـات  مالکانه و بلامعـارض متقاضی آقـای علی امینی فرزنـد ابراهیم 
در ششـدانگ یـک بـاب منـزل بـه مسـاحت58 متـر مربع) کـه قبلا تحـت پـلاک ۲518 فرعـی از ۲1 فرعی از 
۲ اصلـی بخـش ۹ بـا مسـاحت 58/۴0 مترمربع منجر به صدور سـند شـده اسـت( واقـع در خیابـان ابوطالب ۲1 
پـلاک ۴۶ خریـداری از مالـک رسـمی ابوطالـب قائـم مقامی محرز گردیده اسـت. لـذا  به منظور اطـلاع  عموم 
مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولین آگهـی به مدت دو مـاه اعتراض خـود را به  
اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجع 
قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبـق مقررات 
سـند مالکیـت صـادر خواهد شـد. ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه متضـرر بـه دادگاه نخواهد شـد.  م.الف۶۹3 

تاریـخ انتشـار نوبت اول: 13۹۹/8/1۲. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/8/۲۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/1۰اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
آگهـی موضـوع ماده 3 قانـون و مـاده 13 آئین نامـه قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  

رسمی  سـند  فاقد 
برابـر رای  شـماره 13۹۹۶030۶۲۷10018۶1 هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حوزه ثبـت ملک مشـهد منطقه پنـج تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی   آقـای علـی صفـاری روشـناوند فرزنـد  قربانعلـی در ششـدانگ اعیـان  یـک بـاب منزل 
مشـتمل بـر مغـازه بـه مسـاحت  1۶۲/۶۴ متر مربع قسـمتی از پلاک۷۴  اصلی بخـش ۹  واقـع در  خواجه ربیع 
– مهـر مـادر ۲1 نبـش چهـار راه اول ،اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی و عرصه موقوفـه کفش فـروش محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصلـه 15 روز آگهـی می شـود در صورتی 
کـه اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مدت یک مـاه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد ضمنا صدور سـند مانع از 
مراجعـه متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. م.الـف ۶8۹ تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/8/1۲. تاریخ انتشـار نوبت 

دوم: 13۹۹/8/۲۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد
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فهیمه منصوری
گرچه دائم در فراقی و کنارم نیستی
لحظه ای اما جدا از روزگارم نیستی

روز و شب را در هوای تو غزل می پرورم
همدم شب های سرد و بی قرارم نیستی

در کمال بی وفایی بر دل من تاختی
تک سوار چابکی و شهسوارم نیستی

شاخ و برگم را خزان انتظارت خشک کرد
باغ سرسبزم، گلستانم، بهارم نیستی

چون ثریا در جراید ثبت شد بدنامی ام
جان فدای تو! مگر تو شهریارم نیستی؟

مهربانی کن تو  دورادور با »لیلا«ی خود
»قیس« من حالا که دیگر در کنارم نیستی

ایمان مرصعی
از ما سر آویخته اي بر جا ماند

احساس در آمیخته اي بر جا ماند
از کاخ بلند آرزوي من و تو

دیوار فروریخته اي بر جا ماند
در پاسخ هر سوال، دل دل کردیم
در کوچه پشت جهل، منزل کردیم

با هر چه به غیر نفْس مان جنگیدیم
در جبهه حق نبرد باطل کردیم
بر پوست خود نقاب می اندازیم
از شانه مرگ، تاب می اندازیم

تاریکی نفْس خویش را چون سایه
بر گردن آفتاب می اندازیم

روایات فرش بافی در عهد هخامنشیان
هادی پورجهان

زمانی که صحبت از روایات می کنیم 
منظور اسناد مکتوب و شفاهی روایت 
شده است، که حدود ۷ روایت از این 
دوره موجود اســت: 1؛ گزنفون: که 
شاگرد سقراط و همکلاسی افلاطون 
دربارهای  می گویدکــه  اســت  بوده 
پهــن  فرش هایــی  هخامنشــیان 
می کردنــد و هرچند یک بار به علت 
پوســیدگی آنها را تعویض می کردند. 
در ادامــه ذکر می کند که کارگاه های 
ســلطنتی بافت این فرش ها در شهر 

ســارد قرار داشــتند و اســتادان این کارگاه ها ماد بودند و هخامنش ها بافت را از مادها یاد 
گرفته اند که نشان می دهد که بافت در ایران دارای ریشه های بسیار قدیمی تری است.

۲: ابن خلدون؛ معتقد اســت فرش بافی در ایران توسط قشر متوسط جامعه انجام می شده و 
قشر پست قالی بافی نمی کردند و جزو مشاغل پست محسوب نمی شود.

3: زمانی که اســکندر وارد پاسارگاد می شــود، قبر کوروش را پوشیده با فرشی بسیار زیبا و 
ظریف می بیند.

۴: بطلمیوس؛ منجم، ریاضی دان و فیلســوف یونانی، از جشــن های بسیار بزرگ اسکندریه 
سخن می گوید که با قالی های پارسی و هخامنشی تزیین می شده است.

5: کنت کورشــا؛ محقق و باستانشــناس اروپایی در تاریخ عهد باســتان می نویســد؛ وقتی 
اســکندریون تخت جمشید را به آتش کشــیدند فرش های زیبا و مجلل هخامنشی در آتش 

می سوزند و از بین می روند.
۶: پروفسور رودنکو؛ اسکندر در پای تختگاهش فرش هایی ظریف و پر گوشت پهن می کرده 

است.
۷: بزرگترین سند مکشوف فرش بافی در این دوره پازیریک و باشادار است.

امضای دو تفاهم نامه همکاری توسط 
اداره کل کتابخانه های عمومی خراسان 

رضوی
در ســومین روز از هفتــه کتــاب 
کتابخوانی وکتابــدار، دو توافق نامه 
همــکاری اداره کل کتابخانه هــای 
هماهنگــی  ســتاد  بــا  عمومــی 
کانون های فرهنگی هنری مساجد و 
کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان 

امضا شد.
عمومی  کتابخانه هــای  مدیــرکل 
خراســان رضوی در جلسه امضای 

تفاهم نامه همکاری با ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی و هنری مساجد از مسجد به 
عنوان سنگر فرهنگی اسلام یاد کرد و ادامه داد: مساجد جلوه گاه بروز فعالیت های جهادی 
و ارزشــی هســتند و تلاش در عرصه ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی از رســالت های 

مشترک کتابخانه های عمومی و کانون های فرهنگی و هنری مساجد است.
محمد ابدالی تکلو ســتاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مســاجد اســتان نیز از 
همــکاری و همراهی با اداره کل کتابخانه های عمومــی در جهت ترویج فرهنگ مطالعه 

استقبال کرد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( خراســان رضوی نیز در جلســه امضای تفاهم نامه 
همــکاری با اداره کل کتابخانه های عمومی اســتان ضمن تبریــک هفته کتاب، کتاب و 

کتابخوانی را زمینه مناسبی برای ارتباط مستمر با مددجویان کمیته امداد عنوان کرد.
حبیب الله آســوده به برگزاری مســابقه های متنوع کتابخوانی در طول سال توسط کمیته 
امداد اشــاره کرد و ادامه داد: اجرایی شــدن تفاهم نامه همکاری با اداره کل کتابخانه های 

عمومی استان آغاز مسیری روشن برای ترویج فرهنگ مطالعه در استان خواهد بود.
ارتقای ســطح ســلامت جســمی، روانی ، اجتماعی و معنوی و ترویج فضایل اخلاقی در 
جامعــه، ترویج و ارتقای فرهنگ مطالعه و کتابخوانی در بین نوجوانان و جوانان و خانواده، 
بهبود شاخص عدالت اجتماعی، توانمند سازی و خود کفائی جوانان و اقشار آسیب پذیر در 
ایجاد اشــتغال پایدار و توسعه فضای کارآفرینی و هم افزایی بیشتر دستگاه های فرهنگی 
نیز از اهداف امضای تفاهم نامه همکاری اداره کل کتابخانه های عمومی و ستاد هماهنگی 

کانون های فرهنگی و هنری مساجد عنوان شده است.
ترویج فرهنگ کتاب و کتابخوانی در بین اقشار مختلف تحت پوشش کمیته امداد خصوصا 
کــودکان و نوجوانان، تقویت منابع مورد نیاز اقشــار خاص تحت پوشــش کمیته امداد، 
برگزاری مســابقات کتاب و کتابخوانی و برگزاری نمایشگاه های فرهنگی به مناسبت های 
مختلف از جمله اهداف انعقاد تفاهم نامه همکاری اداره کل کتابخانه های عمومی و کمیته 

امداد امام خمینی)ره( بوده است.
شــایان ذکر است ۲۴ الی 30 آبانماه به عنوان هفته کتاب جمهوری اسلامی ایران با شعار 

دانایی،مانایی نامگذاری شده است.

کافه شعر

روزنامه دستبافته ها

خبر

از ازدواج سفید تا برهنگی ریحانه پارسا؛

سلبریتی های بی ریشه!
هرچند قرار نبود به پدیده 
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روزهای  ایــن  نوظهور 
اجتماعی  شــبکه های 
بپردازیــم، چراکه این 
که  نیست  کسی  روزها 
او نشنیده  اخبار و حواشی 
و نخوانــده باشــد، امــا 
پرداختن بــه این موضوع 
بــرای ما به عنــوان یک 
این لحاظ که  از  رســانه، 
داریم  آگاه ســازی  وظیفه 
حائز اهمیت بود! چراکه نســل نسبتا جوان و 
تــازه اول راه باید بداند که هر الگویی را برای 
خود ســرلوحه نکند و خط مشــی خــود را از 

سلبریتی های بی ریشه نگیرد.
همه چیز از بازی در نقش لیلای ســریال پدر 
شــروع شد. دختر 18-1۹ ســاله ای که برای 
اولین بار مقابــل دوربین رســانه ملی رفت.
ریحانه پارســا، بازیگر جوانی که با این سریال 
پــا به عرصه تلویزیون گذاشــت و پس از آن 
با فیلم خوب، بد، جلف نیز بر پرده ســینما به 

نقش آفرینی پرداخت.
اولین حاشــیه او بلافاصله با پخش قســمت 
پایانی سریال »پدر« آغاز شد. چراکه خودش 
به فاصله چند ســاعت پس از پایان ســریال، 
عکس هایی را با آرایش غلیظ و میکاپ منتشر 
کرد که تا آن روز در موارد مشابه هیچ بازیگر 
نورســیده ای چنین کاری نکرده بود و به گفته 
خودش با این کار به دنبال اثبات این موضوع 
بود که شــخصیت واقعی او هیچ شباهتی به 

لیلای پدر ندارد.
این موضوع در حالــی بود که پس از واکنش 
هایمختلف از ســوی افراد بســیاری همچون 
سعید سهیلی کارگردان گشــت ارشاد، نهایتا 
پست ها حذف شد و پارســا اعلام کرد که به 
مدت ۶ ماه ممنوع الکار شــده اســت که البته 
با حضور او پس از گذشــت تنها 5 ماه پس از 
اعلام این خبر،در یــک برنامه گفتگو محور، 

شایعه بودن این خبر نیز تائید شد.
از اعتراض تا نصیحت

همچنین حامد عنقــا، تهیه کننده وکارگردان 
سریال پدر مرداد ۹۹ در خصوص حواشی سازی 
پارســا گفت: »خانم پارسا همکار خوب ما در 
پدر بوده و همچنــان برای او آرزوی موفقیت 
دارم و اگر هنوز حق پدری نسبت به او داشته 
باشــم و بخواهم به او چیزی بگویم این است 
که با این همه هوش و اســتعدادی که دارد، 
اگر تمرکزش را روی استعداد خودش بگذارد و 
حواسش را پرت چیزهای دیگری نکند، آینده 

بسیار درخشانی خواهد داشت.« 
ســناریو حواشی سازی این بازیگر جوان اما به 
مرور شــدت پیدا کرد. حواشــی ریحانه پارسا 
از زمزمه مهاجرت همیشــگی او از ایران اوج 
گرفــت. زمزمه هایی که حالا رنگ واقعیت به 
خود گرفته است و با این اقدام او دیگر نه تنها 

شانســی برای اســتمرار فعالیت های حرفه ای 
خود در داخل ندارد، بلکه روز به روز شــرایط 
خودش را دشــوار و پیچیده تر کرده است .به 
عقیده بســیاری پارســای جوان نه تنها بدون 
هدف و اســتراتژی مهاجرت کرد، بلکه تمامی 
پل های پشت ســر خودش را هم خراب کرد. 
آقازاده  با درخشــش  امــروز همزمان  چراکه 
سهیلی در سریال »آقازاده«، شاهد محو شدن 
ریحانه پارســا پارتنر وی در سریال »پدر«در 

عالم بازیگری هستیم.
گسترش گستره حواشی

پــس از خــروج او از ایران و گفتگــوی او با 
رسانه های معاند چون رادیو فردا و خبرنگاران 
خودفروخته ای مانند مصی علی نژاد، بحث های 
او دامنه دار تر شد و درنهایت با اعلام این خبر 
که بدون ازدواج شرعی با یکی از بازیگران در 
کشور هم خانه بوده است، گستره حاشیه سازی 
خــود را بزرگتر کرد که البتــه این موضوع از 

طرف همسر سابق او نقض شد. 
در نهایت با کشف حجابی که به ظاهر به دلیل 
کوتاه بودن موهایی که به گفته خودش کمتر 
از دو سانتی متر بود و نشان دادن آن تضادی 
با اســلام ندارد، گام بعدی در راه این مســیر 
برداشته شد. اما بلافاصله و با مدت زمان بسیار 
کمی این روال ادامه پیدا کرد وبا افزایش تعداد 
لایوهای شــبانه و مطرح کــردن موضوعاتی 
همچون ارتباط با افراد ممیزی چون امیر تتلو 
و پویان مختاری بحث پشت پرده سایت های 

قمار و شرط بندی شدت گرفت. 
دفاع از حیثیت به سخره گرفته شده

از همان ابتدا افراد بسیاری نسبت به رفتارهای 
او واکنش نشان دادند تا از حیثیت قشر هنرمند 
که به واســطه او به ســخره گرفته شده بود، 
دفــاع کنند.اخیرا نیز امین تــارخ از بازیگران 
سرشــناس و پیشکسوت کشور در یک برنامه 
رادیویی مطرح کرد: علت این چنین رفتارهایی 

بی ریشگی شخصیتیاست.

او گفت: خانمی،نام خودش را بازیگر گذاشــته 
است. اما متاسفانه مدام از صبح تا شب تنها به 
این فکر است که با موکوتاه بلند کردن و اخبار 

ازدواج و طلاق خود فالوور جمع کند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود این 
نکته را یادآور شــد که مردم آگاه هستند و از 
چشــم آنها هیچچیزی پنهان نمی ماند. مردم 
می فهمند چه کسی با اصالت کار می کند و چه 
کسی آمده است تا شهرت کاذبی را برای خود 

دست و پا و بالتبع درآمدزایی کند.
سلبریتی همان هنرمند نیست

با اشــاره بــه توضیحات بالا بد نیســت این 
نکتــه را متذکر شــویم که بین ســلبریتی و 
هنرمند، تفاوت های بســیاری وجــود دارد و 
به گفتــه صاحب نظران، ســلبریتی ها در واقع 
اینفلوئنســرهایی هستند که به منافع شخصی 
فکر می کنند و عملا تنها کســب درآمد هدف 
آنها اســت. بدین ترتیب برای جذب فالوئر در 
هرموضوعی بدون تخصــص نظر می دهند و 
غالبا با حواشی ســازی به دنبال مطرح کردن 
خود هســتند. امــا هنرمند رســالت هنری بر 
دوش دارد و حتــی در زمــان مهاجــرت به 
کشــورهای دیگر نیز تنها به دنبال ادامه هنر 
اســت و محبوبیت خود را به واسطه ارائه هنر 
در هر زمینه ای به دســت آورده است. بنابراین 
هنرمندان واقعی نه به دنبال حاشیه ســازی و 
مطرح کردن خود هستند و نه در هر موضوعی 
دخالــت می کنند. با این توضیحات اســتفاده 
از لفــظ هنرمند برای کســی که حرفه هنری 
عده ای را آلوده نشــان می دهد، نه تنها مجاز 
نیســت بلکه خیانت به تخصص عده ای است 

که سال ها در آن مسیر گام برداشتند.
جلوگیری از گسترش ابتذال در جامعه

یــک روانشــناس اجتماعــی در ایــن زمینه 
می گویــد: اگر برخورد لازم با ســلبریتی هایی 
که مــروج بــی بندوباری و اشــاعه فرهنگ 
نامناسب هستند، صورت پذیرد از ابتذال جامعه 

جلوگیری می شود.
نیما پویامی افزاید: جامعه ما هنوز به درستی به 
استفاده از اینترنت و علی الخصوص شبکه های 
مجازی آشــنا نبود و بسترها و زیرساخت های 
فرهنگی برای اســتفاده بی مهابــا از اینترنت 
فراهم نشــده بود که فراگیر شــدن ســیطره 
بدون محدودیت  تریبونی  شبکه های مجازی، 
در اختیــار افراد قــرار داد. در ایــن بین افراد 
صاحب نفوذ بر افکار عمومی چون سلبریتی ها 
) ایــن افراد در گروه هنرمندان قرار نمی گیرند 
چرا که هنرمند به واسطه هنر شناخته می شود( 
قدرت تاثیرگذاری بیشــتری پیــدا کردند و با 
انتشار مســائل شــخصی و بعضا انتشار خط 
قرمزهایی که در جامعــه ما هیچ زمان از آنها 
عبور نشــده بود، اقدام به جــذب مخاطب یا 
همان دنبال کننــده و فالوور کردند.اما با یک 
نگاه کلی می توان به این نتیجه رسید که تمام 
این مسیر به دو دلیل اتفاق می افتد. دلیل اول 

اینکــه با این اقدام فرد برای خود شــخصیت 
اجتماعی بزرگ شــده و کاذبــی را به جامعه 
می شناســانند. درواقع شــخصیتی پوشالی را 
شــکل می دهد که دریک برهه زمانی خاص 
مخاطبان پیگیری خواهد داشت. اما قطعا برای 
حفظ این شخصیت کاذب یا باید مدام به این 
حواشی دامن بزند و همین مسیر را ادامه دهد 
و هربار چیز جدیدی برای ارائه داشــته باشــد 
تا مخاطب دلزده نشــود ویــا قبول کند که یا 
بــا کاهــش جنجال های شــخصی به زودی 
به دست فراموشی سپرده شــود چراکه نه به 
واسطه هنر،بلکه به واسطه هوش هیجانی در 

راه اثبات خود بودند.
اتفاقات پشت پرده

این روانشــناس اجتماعی ادامــه می دهد: اما 
دلیل دوم این اتفاقات در پشــت پرده است و 
بعضا افراد عادی متوجه آن نیستند. پشت پرده 
موارد این چنینی به ســایت های قمار و شرط 
بندی و کســب درآمد و تهاجم فرهنگی ختم 
می شــود که اتفاقا در مورد پیشــبرد روال آن 
بسیار اندیشیده شده اســت و هرچند بی مهابا 
و طبــق روال عادی جلوه داده می شــود، اما 
در واقع بســیار منســجم و بــا برنامه ریزی 
دقیق است.بنابراین ســناریوهای داستان های 
اینچنینی، کارگردانان بســیار ماهری دارد که 
درست قلب فرهنگی جامعه را نشانه می گیرند. 
همانطور که ســال  ها پیش با ظهور ماهواره ها 
تلاش شــد که موضوع خیانت به مرور عادی 
جلوه داده شــود و بنیان خانواده های ایرانی و 
اســلامی را هدف گرفته بودند، اینبار پا فراتر 
گذاشته شده و آموزش هنجارشکنی را از سنین 
کمتر برای نوجوانان امری عادی تلقی می کنند 
و با برچسب گذاری انتخاب نحوه زندگی سعی 

در فروپاشی ارزش های انسانی دارند.
وی در جمع بندیصحبت هــای خــود مطــرح 
می کند:حال اگر هوشیار نباشیم جامعه نوجوان، 
خام و کم تجربه را بــه ورطه نابودی و زوال 

فرهنگی ســوق می دهیم. پس در گام نخست 
باید با اینگونه اتفاقــات به صریحترین روش 
ممکــن برخورد کنیم تا ثابت شــود که از هر 

خطایی نمی توان چشم پوشی کرد.
تشویق به تابوشکنی، ترغیب به هنجارشکنی

یک جامعه شناس فرهنگی نیز در این خصوص 
بیان می کنــد:  موضوعی کــه در این اتفاق 
نباید از آن غافل شــویم بحث تسهیل شرایط 
پناهندگی در یک کشــور دیگر اســت و تمام 
این حواشی و صحبت هایی که در مصاحبه ها 
و لایوهای او انجام می شــود نیــز به همین 
جهت اســت. موضوع تحت فشار قرار داشتن، 
ترس از بازگشت، دلتنگی برای خانواده، اشک 
ریختن و... همگی برای این اســت که جلب 
ترحم جامعه را به همراه داشــته باشد و پازل 
پناهندگی خود را به آســانی کامل کند. با این 
اقدام انگشــت اتهام به ســمت سیاست های 
داخلی نشــانه می رود و اصل موضوع و اشتباه 

او در مسیر زندگی کمرنگ می شود. 
اسحاقی ادامه می دهد: موضوع اصلی درمورد 
حواشــی ریحانه پارسا، نقش او در تاثیرپذیری 
جوانان در راســتای هنجارشــکنی است تا با 
از بیــن بردن تابوهــای اجتماعی، خود را بالغ 
نشــان دهند. او به طرز ماهرانه ای از جایگاه 
خود در رســانه ملی سواســتفاده کرد. چراکه 
اگر کارنامه ای همچون بازی در سریال»پدر« 
نداشــت، مانند بســیار بازیگران دست چندم 
نهایتا به شــبکه ماهواره ای جم پناه می برد و 
بدون هیچ توفیقی نه تنها جایگاه خود را ثابت 
نمی کرد که با این اقــدام آن را متزلزل تر هم 

می ساخت.
با فالو نکردن این افراد، از ابتذال نسل بعد 

جلوگیری کنیم!
وی با اشــاره به اینکه »اگر بخواهیم از تاثیر 
این افراد و اقدامات بر جامعه ســخن بگوئیم 
باید موضوعات گســترده ای را مطرح کنیم« 
می گوید:  نقش ســلبریتی ها در جامعه، میزان 
افکار  بــر  اجتماعی  اثرگــذاری شــبکه های 
عمومی، سطح سواد رســانه ای افراد، نظارت 
بر محتــوای ارائه شــده در اینترنــت و... از 
شــاخص هایی اســت که بارها به آن پرداخته 
شــده است و به قدری فهم آن آسان است که 

نیازی به توضیح مکررات نیست.
پایان بندیصحبت های  در  این جامعه شــناس 
خــود تاکیدمی کند: برای جلوگیــری از تکرار 
این قبیل حواشــی که البته نســبتا غیرممکن 
اســت، باید در گام نخســت خودسانسوری را 
اعمال کنیم و با دنبال نکــردن اینگونه افراد 
توسط خود و تشویق دیگران به این موضوع، 
از بزرگ شــدن آنها جلوگیری کنیم تا پروسه 
شخصیت سازیپوشــالی آنها با شکست مواجه 
شــود. بی شــک این اقدام یک شــبه اتفاق 
نمی افتد و این موضوع در بین افراد جامعه باید 
نهادینه شــود تا از ابتذال نسل بعد جلوگیری 

کنیم.

پویا: پشت پرده موارد 
این چنینی به سایت های قمار 
و شرط بندی و کسب درآمد 
و تهاجم فرهنگی ختم می شود 
که اتفاقا در مورد پیشبرد 
روال آن، بسیار اندیشیده 
شده است و هرچند بی مهابا و 
طبق روال عادی جلوه داده 
می شود، اما در واقع بسیار 
منسجم و با برنامه ریزی دقیق 
است

اسحاقی: با دنبال 
نکردن اینگونه افراد 
توسط خود و تشویق 
دیگران به این موضوع، 
از بزرگ شدن آنها 
جلوگیری کنیم تا پروسه 
شخصیت سازیپوشالی 
آنها با شکست مواجه 
شود

از ولگردی تا لهجه »جناب خان« 
محمد بحرانی، صداپیشه جناب خان می گوید، جنوبی نیست 
و این لهجه را به واســطه دوستان جنوبی اش در کودکی یاد 
گرفته است.  بحرانی همچنین می گوید شغل مورد علاقه اش 

در کودکی ولگردی بوده است!
بــه گزارش روزنامه»صبح امروز« و به نقل از ایســنا محمد 
بحرانی، بازیگر و گوینده روز یکشــنبه، ۲5 آبان ماه مهمان 
احسان عبدی پور، نویســنده و کارگردان در برنامه »کتاب 
بــاز« بود.بحرانی در ایــن برنامه درباره عروســک »جناب 
خان« و چگونگی تسلطتش بر زبان و فرهنگ جنوب کشور 

صحبت کرد.
او درباره اینکه با وجود جنوبی نبودن چگونه بر لهجه جنوبی 
به این زیبایی تســلط یافته اســت؟ توضیح داد: اولین رفیق 
زندگی ام آبادانی بود و من بیشتر از اینکه کازرونی و شیرازی 
شنیده باشم آبادانی شنیده بودم. در محله ما خیلی از آبادانی 

ها ســاکن بودند. روســتای دوان هم در کازرون کارمندان 
خوزستانی دارد. من وسط این فرهنگ ها به دنیا آمدم.

بحرانی درباره تاثیری که شخصیت جناب خان بر شناساندن 
مردم جنوب کشــور داشته است، عنوان کرد: عشق من این 
بود که به قومیت هــا بگویم بقیه قومیت ها چقدر قشــنگ 
هســتند. اینکه قومیت ها، جنوبی گوش کنند. کردها ترکی 

گوش کنند و همه قومیت ها با فرهنگ هم آشنا شوند.
این صداپیشــه درباره دوران کودکی اش گفت: بچه که بودم 
وقتی می پرســیدند دوســت داری چه کاره شوی؟ می گفتم 
دوســت دارم ول بگردم. من از صبح تا شب در کوچه بودم 
و مدینه فاضله ای بهتر از آن نبود. وقتی دانشــکده هنرهای 
زیبا قبول شدم، ترســیدم از آن هایی که کاپ و جام داشتند 
و خیلــی چیزها بلــد بودند اما بعدها هر چــه به دردم خورد 
همه اش محصــول همان ولگردی ها و آنچه از دوســتانم 

آموختم، بود. همه حیات زیســته انسان در هنرهای نمایشی 
به درد می خورد.

بحرانی در پاســخ به این ســوال عبدی پور کــه چگونه بر 
مهمان های برنامه »خندوانه« تســلط و درباره زندگی آن ها 
اطلاعات داشــت، گفت: ما تیمی داشتیم که درباره مهمان 
حرف می زدیم و فکر می کردیم که از کجا آمده و چه دوست 
دارد. اما اینکه دقیقا چه پروسه ای اتفاق می افتد را نمی دانم.

بحرانی در این گفت وگو درباره موسیقی جنوب هم صحبت 
کرد و از نی انبان به عنوان ســاز مورد علاقه اش نام برد. او 
افزود: اولین ســاز جنوب، دست است و من و بهنام همیشه 
دســت می زدیم و خیلی وقت ها ما را به عروسی می بردند تا 
دســت بزنیم! یک خانه بود که به عروسی ها کرایه می دادند 
و ما همیشه در عروسی ها بودیم. چون خوب هم دست می 

زدیم آنجا مقبول بودیم.
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مدیرعامل سازمان مدیریت آرامستان های شهرداری مشهد تاکید کرد؛

لزوم رعایت کلیه پروتکل های بهداشتی در 
آرامستان ها

مدیریــت  ســازمان  مدیرعامــل 
آرامستان های شــهرداری مشهد 
گفــت: روزانه در برخــی از نقاط 
برخی  توزیع  شــاهد  ها  آرامستان 
نــذورات و بعضا عدم اســتفاده از 
ماسک هستیم که در این زمینه از 
شهروندان خواســتاریم در راستای 
ســلامتی خود و دیگران پروتکل 
های بهداشــتی را بــه طور کامل 

رعایت کنند.
امــروز حجت  گــزارش صبح  به 

الاسلام و المسلمین حسین مهدوی دامغانی، با بیان این مطلب، اظهار کرد: با توجه به شیوع 
ویروس کرونا و ضرورت جلوگیری از تجمعات گســترده و رعایت فاصله گذاری اجتماعی، از 
شــهروندان خواهشمندیم جهت برگزاری مراسم خود در آرامستان ها از تجمع جدا خودداری 

کنند.
وی افزود: از شــهروندان تقاضا می شود از توزیع نذورات به ویژه موارد خوراکی در آرامستان 

ها پرهیز کنند.
مدیرعامل ســازمان مدیریت آرامستان های شهرداری مشــهد بیان کرد: مراجعان نیز حتی 
المقدور از ســپری کردن زمان زیاد در کنار مزار عزیزان خود اجتناب کرده و حضور حداقلی 

داشته باشند.
مهــدوی دامغانی تاکید کرد: لازم اســت خانواده های متوفیان از برگزاری هرگونه مراســم 

مختلف و تجمع بر سر مزار تا اطلاع بعدی خودداری فرمایند.
گفتنی اســت ورود به آرامستان جهت زیارت اهل قبور در روز پنجشنبه، جمعه و ایام تعطیل 

ممنوع است.

پروازهای خارجی فرودگاه مشهد در ۶ مسیر 
انجام می شود

فــرودگاه  عمومی  روابــط  دیــر 
بین المللــی شــهید هاشــمی نژاد 
مشهد گفت: پروازهای خارجی این 
فرودگاه در حــال حاضر تنها در ۶ 
مسیر انجام می شــود در حالی که 
تا قبل از شــیوع ویــروس کرونا، 
این فرودگاه در 1۴ مســیر خارجی 
پرواز داشت.به گزارش صبح امروز، 
حســن جعفری با بیان این مطلب 
افزود: پس از شیوع ویروس کرونا 
ابتدا پروازها متوقف شد و به تدریج 

پروازهای خارجی با روند کاهشــی آغاز شد و هم  اینک این پروازها در ۶ مسیر کابل، هرات، 
مزار شریف، قطر، نجف و بغداد انجام می شود.وی اضافه کرد: در مجموع شیوع ویروس کرونا 
تا حد زیادی جا به جایی مسافر در پروازهای داخلی و خارجی را کاهش داده  است.مدیر روابط 
عمومی فرودگاه بین المللی مشــهد گفت: عملیات ضدعفونی کردن پایانه ها و پروازهای این 

فرودگاه در راستای پیشگیری از شیوع کرونا به صورت مستمر انجام می شود.
در حالت عادی و پیش از شــیوع ویــروس کرونا روزانه ۴0 هزار مســافر از طریق فرودگاه 
بین المللی شــهید هاشمی نژاد مشهد جا به  جا می شدند و به طور میانگین روزانه 180 پرواز و 

در زمان اوج مسافرت ها تا ۲50 پرواز ورودی و خروجی در آن انجام می شد.
براســاس آخرین آمار رســمی تاکنون ۷۶۲ هزار و ۶8 نفر در ایران به طور قطعی به ویروس 
کرونا مبتلا شــده و با فوت ۴5۹ تن از بیماران مبتلا به کووید 1۹ طی ۲۴ ســاعت گذشته، 

تعداد جان باختگان این بیماری در کشور به ۴1 هزار و ۴۹3 تن رسیده است.
همچنیــن تاکنون 558 هزار و 818 نفر از بیماران، بهبود یافته یا از بیمارســتان ها ترخیص 

شده اند. 

احداث پارک خطی در بولوار توس 
شــهردار منطقه 10 مشــهد از احداث 
پارک خطی در بولوار توس این منطقه 
خبر داد.بــه گزارش صبح امروز  احمد 
حافظ با بیان این خبر، اظهار کرد: این 
پروژه با اعتباری بالغ بر پنج میلیارد و 
پانصد میلیون ریال و به مســاحت سه 
هزار مترمربع در بولوار توس، توس۷8 
خیابان شــهید جراح احداث شــد.وی 
با اشــاره به اینکه یکی از مهم ترین 
کارکردهای فضای ســبز تعدیل هوا و 

زیباســازی محیط اســت، افزود: در این راستا گسترش فضاهای ســبز در سطح محلات به 
صورت ویژه در دســتور کار منطقه قرار گرفت.شهردار منطقه 10 مشهد تصریح کرد: زیبایی 
شــهر و توسعه فضای سبز شــهری می تواند در افزایش نشاط و سلامت اجتماعی اثربخش 
باشد، لذا باید به اهمیت حفظ این اماکن برای استفاده شهروندان توجه ویژه ای شده و نسبت 

به توسعه این فضاها نیز همت بیشتری شود.

اجرای معبر پاییزی در حاشبه بلوار احمد آباد
شــهردار منطقه 1 از اجرای خلاقانه 
معبر پاییزی با مســاحت 1500 متر 
مربــع در حاشــبه بلوار احمــد آباد 
حدفاصل خیابان شیرین تا ملک آباد 

این منطقه خبر داد.
 کــوروش باوندی با بیــان این خبر 
اظهار کرد: در راستای افزایش نشاط 
و جلوه بصری شــهر، طرح خلاقانه 
معبر پاییزی با مســاحت 1500 متر 
مربع در معبر حاشیه بولوار احمد آباد 
حد فاصل خیابان شــیرین تا میدان 

ملک آباد با نصب المان های جذاب و خاطره ساز اجرایی شد.وی ادامه داد: اجرای این مسیر 
پاییزی هنری با هدف به جلوه کشــیدن طبیعت زیبای پاییزی و مرور خاطرات و اســتفاده 
از رنگ های زیبا و چشــم نواز ضمن بالا بردن احســاس نشاط و شــادابی موجب افزایش 
رضایتمندی شــهروندان نیز می گردد.شهردار منطقه یک افزود: بهترین روش بهبود کیفیت 
زندگی در یک شــهر، ارتقاء پویایی و نوآوریی شهری یا خلاقیت در جهت شکل دهی رفتار 
و بهبود زندگی ســاکنان شــهر بوده و تمامی خلاقیت ها می باید بر محوریت شــهروندان 
باشــند و بر اصولی طراحی شوند که قابل استفاده افرادی با سنین و توانایی های مختلف را 

داشته باشند.

هر
 ش

در

خبر

شــهردار منطقه ۶ از احداث و بهســازی جوی و کانال هــای جمع آوری آب های 
سطحی به طول 800 متر خبر داد.

  به گزارش صبح امروز، حجت الله حیدری بیان کرد: در اقدام گسترده ای از ابتدای 
ســال جاری، 800 متر طول از جوی و کانال های جمع آوری آب های سطحی در 

سطح این منطقه بهسازی و احداث شده است.
وی با اشــاره به آغاز فصل بارندگی ها، بحث جمع آوری و هدایت آب های سطحی 
را یکــی از دغدغه هــای مدیریت شــهری عنوان کرد و یادآور شــد: دفع آب های 
ســطحی با هدف ایمن سازی مناطق مسکونی از خطر وقوع سیلاب و درنهایت رفع 

خسارت های احتمالی از مناطق شهری انجام می شود.
شهردار منطقه ۶ ادامه داد: در همین راستا از ابتدای سال جاری ۴۴0 متر طول کانیوو در خیابان های مهریز و شهید معقول، 
۲50 متر طول جدول در خیابان های عماریاســر، کارمندان، مهریز، شهید صدوقی و 1050 مترطول جویچه قاشقی در سطح 

منطقه احداث شده است.
وی همچنین به احداث و بهسازی جوی و کانال های جمع آوری آب های سطحی به طول 800 متر در سطح منطقه اشاره 
کرد و افزود: این اقدامات در راستای درخواست های شهروندان و با هدف جمع آوری و هدایت آب های سطحی و جلوگیری 

از آب افتادگی معابر انجام شد.

مدیرعامل ســازمان عمران گفت: پیرو توافق با آستان قدس رضوی، بوستان مادر و 
کودک در محدوده آزادشهر، امامت ۴۹ احداث می شود.

 به گزارش صبح امروز امیر سیاوش حجازی در این خصوص افزود: عملیات اجرایی 
احداث این بوســتان توسط ســازمان عمران، و با هماهنگی منطقه 11 و توافق با 

آستان قدس به زودی آغاز خواهد شد.
وی با بیان اینکه بوســتان مادر و کودک در بهمن ماه امســال آماده بهره برداری 
می شود، اضافه کرد: مجموعه تخصصی مادر و کودک با مساحت دو هزار مترمربع 
طراحی شــده اســت که برای تجهیز این مجموعه بیش از ۷ میلیارد تومان اعتبار 
پیش بینی شــده اســت.حجازی تصریح کرد: در مجموعه تخصصی مادر و کودک، 

نورپردازی و اصلاح نما، محیط آرایی، تجهیز سالن بدنسازی و اسپینینگ و سالن ورزشی اصلی، اتاق مدیریت و اتاق پزشک 
از ســوی سازمان عمران انجام خواهد شد.حجازی ادامه داد: در بوســتان مادر و کودک زمین های تنیس، بسکتبال، فوتبال، 
گل کوچک، والیبال، بدمینتون، مینی گلف،اســکیت، دوچرخه )به تفکیک برای مادر و کودک( و ایجاد فضاهایی برای ورزش  
مادران در نظر گرفته شــده است.مدیرعامل سازمان عمران شهرداری مشهد افزود: همچنین در این بوستان امکاناتی از قبیل 
ورزش های همگانی، فضای باز بازی های آبی، ســالن های ورزشی سرپوشــیده، صخره نوردی و فضای پایش سلامتی برای 

استفاده کودکان پیش بینی شده است.

احداث و بهسازی 8۰۰ متر کانال جمع آوری آب های سطحی در منطقه 6 بوستان مادر و کودک احداث می شود

قلع و قمع 7۰ باغ   ویلای غیرمجاز  در مشهد 
مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان مشــهد 
گفت: ۷0 قطعه بــاغ - ویلای غیرمجاز در 
حال ســاخت در پهنه ای حدود 15 هکتار در 

شهرستان مشهد قلع و قمع شد.
به گزارش صبح امروز، امید طهماسبی زاده با 
بیان این که صبح امروز این شمار باغ ویلای 
غیرمجــاز در حال ســاخت با حضــور مقام 
قضایی قلع و قمع شــد افزود: تغییر کاربری 
زمین های کشــاورزی یعنی نابودی کشت و 
زرع، بنابر ایــن، قانون بدون اغماض در این 

زمینه اعمال می شود.
وی ادامه داد: این اعمال قانون در دو منطقه 
جداگانه انجام شــده اســت و بررســی ها و 
تحقیقات در رابطه با این ســاخت و سازهای 
غیرقانونی نشان داد که افراد سودجو هر متر 
از زمین های قطعه بندی شــده را بین سه تا 
چهار میلیون ریال به خریداران می فروخته اند.

مدیر جهاد کشــاورزی شهرســتان مشــهد 
گفت: مشخص شــد چند نفر سودجو عامل 
قطعه بندی زمین های کشــاورزی در منطقه 

بوده انــد و به بهانه این کــه زمینها امکان 
تبدیل شــدن به باغ ویلا به واســطه آمدن 
امکانات رفاهی به محل را دارند خریداران را 
وارد بازی دوسر باخت کرده و باعث شده اند 
عده ای تمام ســرمایه خود را در محل خرج 
ایجاد بنا آن هم بر روی زمین های کشاورزی 
کنند.طهماســبی زاده افــزود: تمامــی این 
متخلفان شناسایی شــده و هویت آنها طی 
مکاتبه ای به دســتگاه قضایی اعلام شــد تا 

برخورد قانونی با این افراد صورت گیرد.

وی ادامــه داد: ایــن اقدام با نظــارت مقام 
قضایی و حمایت نیروی انتظامی و همراهی 
شهرداری مشهد و دیگر دستگاههای متولی 
امر صــورت گرفت.مدیر جهاد کشــاورزی 
شهرستان مشهد خطاب به افرادی که قصد 
خریــد باغ ویلا را دارند گفت: به هیچ عنوان 
نباید به افراد فاقد صلاحیت اعتماد شود زیرا 
زمین هایی که کاربری کشــاورزی دارند به 
هیچ عنوان زمینه ای برای تغییر کاربری آنها 
وجود ندارد و مجوزی هم برای این کار صادر 

نخواهد شد.
طهماسبی زاده افزود: خریداران بدانند تبدیل 
شدن این اراضی به باغ- ویلا اقدامی خلاف 
قانون است و با دست خود سرمایه و اندوخته 
چند ســاله شان را بر باد خواهند داد و زمانی 
پشــیمان خواهند شــد که دیگر راه چاره ای 

برای برگشت وجود ندارد.
هم اکنون ۹3 هزار هکتار زمین کشــاورزی 
تحت مدیرت جهادکشــاورزی مشــهد قرار 

دارد.

نایب رئیس کمیسیون اقتصادی و سرمایه گذاری شورای شهر مشهد گفت: تاکید ما به شهرداری و سازمان 
بازآفرینی و دفاتر تسهیلگری این است که تدوین برنامه توسعه درازمدت حتما باید با مشارکت مردمی انجام 

و در آن مسائل و نقطه نظرات عمومی لحاظ شود.
به گزارش صبح امروز احمد نوروزی با اشــاره به جلســه اخیر کارگروه بازآفرینی و توانمندسازی که در آن 
گزارشــی از اقدامات انجام شــده در محله گود فخار ارائه شد، اظهارکرد: اقدامات خوبی از سوی شهرداری 
منطقه، دفتر تســهیلگری و سازمان بازآفرینی در این محله آغاز شده تا وضع موجود ساماندهی شود و فضا 

برای زندگی ساکنان قابل تحمل تر گردد.
نــوروزی بــا بیان اینکه کار اصلــی در این محله، تدوین برنامه توســعه درازمدت آنجاســت، گفت: دفتر 
تســهیلگری باید با مشارکت مردمی نســبت به تدوین این برنامه اقدام کند و در آن مسائل و نقطه نظرات 
تمامی افراد ســاکن اعم از مالکان، مستاجران، کسبه و ... دیده شــود تا بتوان با همراهی و مشارکت آنها 

نسبت به مقاوم سازی محل سکونت و سرپناه خود اقدام کنند.
وی افزود: در جلسه امروز نیز تاکید کردیم که شهرداری و دفاتر تسهیلگری و سازمان بازآفرینی باید نسبت 

به تدوین برنامه توسعه درازمدت با حضور مردم اقدام نمایند.
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و مشارکت های شورای شهر مشهد با تاکید بر اینکه فرآیند 
بازآفرینی، ســخت و زمان بر است، تصریح کرد: بخشــی از بازآفرینی، کار اجتماعی و تعامل با مردم است؛ 

بخش دیگر نیز به فعالیت های اجرایی و عمرانی اختصاص می یابد.
نوروزی افزود: تدوین برنامه توســعه محله و طی کردن مراحل قانونی آن موجب زمان بر شــدن می شــود 
چراکه پس از تهیه سند، باید سازمان بازآفرینی شهرداری آن را از نظر قانونی کنترل نماید و سپس به ستاد 

بازآفرینی شهرستان مشهد و پس از آن به ستاد بازآفرینی استان ارسال می گردد.

و  گردشــگری  فرهنگــی،  میــراث  مدیــرکل 
صنایع دستی خراسان رضوی گفت: خانه تاریخی 
فرشادنیا در روستای قوژد شهرستان گناباد که به 
شماره 3300۹به تاریخ 30/۲/13۹۹ در فهرست 
آثار ملی ایران به ثبت رسیده، به استانداری ابلاغ 
شــد.به گزارش صبح امــروز ابوالفضل مکرمی 
فر با اعلام این خبر افــزود:  این اثر تاریخی در 
استان خراســان رضوی، شهرستان گناباد، بخش 
مرکزی- قســمت جنوبی بافت تاریخی روستای 

قوژد و در خیابان شــهید زمانیان۴ قرار دارد.مکرمی فر بابیان این که اقلیم بومی منطقه به علت واقع شــدن 
در حاشــیه کویر و دوری از دریا از نوع آب وهوای صحرایی و بیابانی گرم و خشک است، اظهار کرد: بافت 
قدیمی این روســتا که مجموعه ای کامل از بناهای تاریخی با معماري بسیار زیبا را در خود جای داده است 
یکی از بافت های باقی مانده در گناباد اســت که هم اکنون روی طرح مطالعاتی آن اقداماتی صورت گرفته 
است.او افزود: این بافت که یکی از طرح های مهم گردشگری استان خراسان رضوی محسوب می شود و در 
حال حاضر دارای سکنه است و به عنوان یکي از روستاهای هدف گردشگری انتخاب شده، که مرمت برخي 

خانه ها و بناهاي شاخص مانند مساجد انجام گرفته است.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی درباره تاریخچه و وجه تسمیه اثر اظهار 
کرد:خانه فرشــاد نیا واقع در بافت باارزش روستای قوژد است که بنا بر مستندات موجود از بناهای هم دوره 

و مطالعات تطبیقی صورت گرفته این بنا می تواند متعلق به دوره قاجاریه باشد.
او ادامه داد: معماران دیگری که از آن ها یاد می شــود اســتاد ابوالقاسم یزدی،استاد اسدی کاخکی و حسن 

عالی می باشند که در طول سال های مختلف در بنا تغییراتی ایجاد می کرده اند.
مدیر دفتر ثبت آثار تاریخی - فرهنگی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
درباره مشــخصات اثر اظهار کرد: خانه فرشــاد نیا با طول ۲۲.۹۴ متر و عرض حداکثری 18.11 متر و به 
وســعت 3۲۴.8۶ مترمربع، ازلحاظ طرح و نقشــه در زمره منازل با حیاط مرکزی قرار دارد. محمود طغرایی 
افزود: »ســر در ورودی در ضلع شــمالی بنا قرار دارد که با طاق گهواره ای پوشیده شده و در دو طرف آن 
ســکوها یا به اصطلاح پیر نشــین قرار دارد، سر در به وسیله دالانی با دو زاویه ۹0 درجه و پوشش ضربی به 
حیاط مرکزی وصل می شــود.او بابیان این که حیاط مرکزی مستطیل شکل است، ادامه داد: این بنا دارای 
پنج اتاق و یک مطبخ در دالان شــمالی اســت، فضای دسترسی به اتاق هایی که پنجره ای به حیاط ندارند 
به وســیله دالان های ایجادشده است، فضای داخلی اتاق ها دارای پوشش فیل پوش و طاق عدسی است.او 
افزود: پوشــش کف حیاط موزاییک فرش و نمای بیرونی خانه اندود کاه گل است که دیواره های خارجی را 

ساده و بدون تزئین خاصی قرار داده است.
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مدیر پروژه ساماندهی رودخانه کشف رود خبرداد؛

جمع آوری بیش از 10 هزار متر مکعب نخاله از حاشیه کشف رود
مدیر پروژه ســاماندهی رودخانه کشف رود از جمع آوری 
بیش از 10 هزار مترمکعب نخاله تخلیه شده در حاشیه این 

رودخانه در محورهای پل سیمان خبر داد.
بــه گزارش صبح امروز، عبدالله ســلطان احمدی با اعلام 
ایــن خبر، اظهار کــرد: نظر به اهمیت موضوع ســلامت 
مردم و ســاکنین منطقه ی منفصل خدمات شــهری در 
مجاورت کشــف رود و همچنین پیگیری نماینده مجلس 
شــورای اســلامی آقای دکتر بحرینی حدود 10 هزار متر 
مکعب نخاله و زباله ی تخلیه شــده در محور پل ســیمان 
و محــدوده های پیرامونی آن جمع آوری شــده اســت و 
به جهت پیشــگیری از وقوع مجــدد این تخلف، در طول 

رودخانه مسیر دسترســی به بستر رود با دیوارهای بتنی و 
نیوجرسی)بلوکه سیمانی( به میزان بیش از هزار متر طول 

مسدود شده است.
وی ادامه داد: بررســی  های صورت گرفته نشان می  دهد 
بیش از ۹0 درصد نخاله  های تخلیه شــده حاشیه رودخانه 
کشــف رود، در محدوده کلات تا پل ســیمان و همچنین 
پنجتــن تا پل دوم گاز تخلیه می  شــود که در نظر داریم 
در این مســیر با ظرفیت های شــهرداری این تخلف را به 

حداقل برسانیم.
مدیر پروژه ساماندهی رودخانه کشف رود تصریح کرد: به 
همین منظور همسو با ساماندهی بستر این رودخانه کهن، 

اقدامات مختلفی در راستای ممانعت از تخلیه خاک و نخاله 
در حاشیه کشــف رود در حال انجام است که از آن جمله 
می توان به بستن مسیرهای دسترسی به رودخانه، حفاظت و 
حراست از رودخانه با بکارگیری نیروهای حفاظت فیزیکی، 
راه اندازی شــبکه هوشمند نظارت تصویری با قابلیت ثبت 
پلاک ماشین های متخلف و برخورد با متخلفین با استفاده 

از ابزارهای قانونی اشاره کرد.
سلطان احمدی گفت: طی این مدت تلاش شده تا با نصب 
یک کیلومتر دیوار پیش ســاخته و نیوجرسی های بتنی در 
محور پل ســیمان، از تخلیه خاک و نخاله در محدوده های 

ساماندهی شده، جلوگیری شود.
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گل محمدی: باید صعود می کردیم و به دور دوم جام جهانی می رفتیم

حسرت و تلخی بازی ایرلند هیچ وقت تمام نمی شود
یحیــی گل محمدی می گوید هنوز هم خاطرات تلخ بازی با 
ایرلند و بحرین در مقدماتی و پلی آف جام جهانی ۲00۲ از 

ذهنش پاک نشده است.
به گزارش »ورزش سه«، بی شک یکی از تلخ ترین بازی های 
تاریخ فوتبــال ایران در ورزشــگاه آزادی رقم خورد؛ جایی 
که شــاگردان میروســلاو بلاژویچ که پس از کسب عنوان 
ســومی جهان به ایران آمده بود تا با نســل طلایی ایران 
معجزه ای مشــابه را اینبار در جام جهانی ۲00۲ تکرار کند، 
با گل دیرهنگام یحیی گل محمدی مقابل ایرلند و ستارگان 
آن ســال هایش به برتری رســید ولی این گل برای جبران 
شکســت ۲ بر صفر در دوبلین کافی نبود، تا تیم ملی ایران 
که یکی از شایسته ترین تیم های آسیایی در شروع قرن ۲1 
بــود، حضور در جام جهانی ۲00۲ کــره جنوبی و ژاپن را از 
دســت بدهد.یحیی گل محمدی مربی موفق این روزهای 
پرسپولیس، در آن سال ها هم توانسته بود پس از یک وقفه، 
به واسطه حضور بلاژویچ به ترکیب اصلی تیم ملی راه پیدا 
کند. حرف ها یا به نوعی درد ول هایمان با گل محمدی با این 
سوال شروع شد که آیا این تلخ ترین پیروزی و از سوی دیگر 
دردناک ترین شکســت شما بوده یا خیر که او در واکنش به 
این سوال گفت:» درست است. بازی برگشت با ایرلند قطعا 
تلخ ترین پیروزی تاریخ تیم ملی ایران است و برای من هم 
همینطور اســت. بدون شک آن پیروزی خیلی دردناک بود. 

کنار آمدن با این بازی خیلی سخت بود. تیم ایرلند هم خیلی 
تیم خوبی بود و فکر می کنم نزدیک به ۴0 بازی نباخته بود. 
برد این بازی ارزشمند بود ولی نتیجه ای که می خواستیم را 
نگرفتیم.«بخش بعدی حرف هایش گل محمدی در رابطه با 
دوری از تیم ملی بود که با حضور بلاژویچ به پایان رســید. 
او در این مورد توضیح داد:» من دوران ســختی را وقتی از 
پرسپولیس جدا شدم و به فولادخوزستان رفتم، تجربه کردم. 
روزهای ســختی را در فولاد پشت سر گذاشتم و تمرینات 
دشــواری را ســپری کردیم. جا دارد از آقای بگوویچ تشکر 
کنم که کمک زیادی به من در آن دوران کردند و توانســتم 
خودم را دوبــاره به فوتبال ایران ثابت کنم. در تیم ملی هم 
آقای بلاژویچ و آقای برانکو به من اعتماد کردند و علیرغم 
اینکه یکی دو بار مصدوم شدم، اعتمادشان به من را از دست 
ندادند. خدا را شکر بعد از جدایی از پرسپولیس دوران خوبی 
داشتم. وقفه ای در دعوت شدن من به تیم ملی وجود داشت؛ 
من 31 ســالم بود و حدود 1۴ بازی تیم ملی داشتم ولی بعد 
از 31 سالگی بازی های ملی من به ۷5 رسید. دوران خوبی 
بــرای من بود، چون در تیم ملــی بودم.«یحیی بار دیگر به 
ناکامی تیم ملی در راهیابی به جام جهانی ۲00۲ اشاره کرد 
و افزود:» در آن ســال ما واقعا سال خوبی داشتیم و حقمان 
بود به جام جهانی برویم. حیف شد و هنوز هم که هنوز است 
حســرت آن روزها را می خورم. در آن مقطع هواداران خیلی 

دوست داشتند این تیم به جام جهانی برود.«سرمربی فعلی 
پرســپولیس در ادامه به نکته دیگری اشــاره کرد و گفت:» 
مــن مطمئنم اگر این تیم به جــام جهانی ۲00۲ می رفت، 
می توانست از گروهش صعود کند. واقعا نسل خیلی خوبی 
بود. نسل پرتلاش؛ تکنیکی؛ فوتبالی و اخلاقی.«او در مورد 
صحنه تک گل ایران در مقابــل ایرلند بیان کرد:» یکی از 
مدافعان آنها مامور یارگیری با من بود و خیلی سفت و سخت 
هم این کار را انجام می داد. من اول به تیرک یک آمدم ولی 
برگشتم و او را جا گذاشتم. سانتر مهدی هم خیلی خوب بود 
و درست روی پیشــانی ام نشست. آن صحنه را هیچ وقت 
فراموش نمی کنم؛ بعد از زدن گل احســاس کردم که دیگر 
فرصتی نیســت و فقط چند ثانیه باقی مانده بود. شاید اگر 5 
دقیقه هم زودتر گل می زدیم، می توانســتیم گل مساوی 
را هم بزنیم. در مجموع خاطرات شــیرین و تلخی داشتیم. 
هنوزم حســرت نرفتن به جام جهانی را داریم ولی ۴ ســال 
بعد با قدرت به جام جهانی رفتیم و نشان دادیم که چه تیم 

خوبی هستیم.«
یحیی ســپس به اتفاقات دیدارهــای مقدماتی جام جهانی 
۲00۲ و به خصــوص دیدار برابر بحرین که همگی برعلیه 
ایران بودند اشاره کرد و افزود:» اتفاقاتی که افتاد، همه برعلیه 
مــا بود. از بازی رفت و برگشــت با بحرین تا بقیه بازی ها. 
بازی رفت که با بحرین صفر صفر شدیم، بحرینی ها خیلی 

خودشــان را زمین می زدند. یک صحنــه در آن بازی من 
از دفاع پا به توپ شــدم و با علــی دایی یک دو کردم ولی 
داور آفساید گرفت، در صورتی که اصلا آفساید نبود. آن گل 
اگر قبول می شــد، اصلا به بازی ایرلند نمی رسیدیم. واقعا 
حیف شد؛ آن صحنه خیلی تاثیرگذار بود در نرفتن ما به جام 
جهانی. داوران آن دوران خیلی ضعیف بودند و اگر آن بازی 
را می بردیم، به صورت مســتقیم به جام جهانی صعود می 
کردیم.«سرمربی پرسپولیس در مورد بازی برگشت با بحرین 
توضیح داد:» من و مهرداد میناوند در آن بازی مصدوم بودیم. 
تصمیم بدی گرفته شد و زود به بحرین رفتیم و تمرکز خوبی 
نداشتیم. بعد از آن بازی هم برگشتیم و با امارات بازی کردیم 
و بردیم.« بخش پایانــی صحبت های یحیی گل محمدی 
در رابطه با هوادارانی بود که روز بازی برگشــت با ایرلند در 
ورزشگاه حضور داشتند و تقریبا از دقیقه ۷0 دست از حمایت 
تیم کشیدند. او در این مورد بیان کرد:» خب هواداران خیلی 
ایمان داشــتند که این تیم به جام جهانــی می رود و همه 
منتظر جشــن صعود بودیم. همه مشتاق به دیدن این تیم 
در جام جهانی بودند. در بازی برگشت با ایرلند هم باورشان 
نمی شد، این تیم به جام جهانی صعود نکرده و تحملشان را 
از دســت دادند. حق هم داشتند. آن دوره خیلی حیف شد و 
خیلی حسرت خوردیم که چرا این تیم به جام جهانی صعود 

نکرد؛ واقعا حقمان بود.«

مهدی خانی به پرسپولیس پیوست
بازیکن فصل گذشته واراژدین کرواسی به پرسپولیس پیوست.

به گزارش ایســنا، مهدی مهدی خانی که فصل گذشته در باشگاه واراژدین کرواسی 
توپ زد، پس از مذاکره با مدیران پرسپولیس به جمع سرخ ها اضافه شد.

پرسپولیس باید مبلغی برای صدور رضایت نامه این بازیکن به باشگاه کروات بپردازد.
قرار است پس از انجام تست های پزشکی، قرارداد این بازیکن به امضا برسد.

توضیحات مددی در خصوص
 بازیکنان جوان استقلال

سرپرست باشگاه استقلال در خصوص آخرین وضعیت این تیم به خصوص بازیکنان 
جوان توضیحاتی ارائه داد و گفت: سجاد آقایی باید به قراردادش پایبند باشد.

به گزارش خبرگزاری مهر و به نقل از رسانه رسمی باشگاه استقلال، احمد درباره علت 
جدایی شــاهین طاهرخانی از جمع آبی های پایتخت گفت: شاهین طاهرخانی با نامه 
عدم نیاز ســرمربی تیم به ایشان به واسطه ترافیک امسال استقلال در خط دفاعی، از 

تیم جدا شد که برای ایشان در ادامه زندگی حرفه ای خویش آرزوی موفقیت دارم.
وی درباره سجاد آقایی هم گفت: سجاد آقایی بازیکن شایسته تیم استقلال با باشگاه 
قرارداد دارد. با او جلسه ای برگزار کرده و در جلسه هم گفتیم که با قدرت در تمرینات 
شــرکت کند و خودش را به کادر فنی ثابت کند تا بــا او درباره تمدید قرارداد دوباره 
صحبــت کنیم. طبیعتاً وی باید به قراردادی که میان ایشــان و باشــگاه وجود دارد، 

متعهد باشد.
سرپرست باشگاه اســتقلال افزود: متاســفانه در فضای مجازی بحث های نادرستی 
مطرح شده که اســتقلال بازیکنان جوانش را دارد به راحتی از دست می دهد که این 
موضوع عاری از واقعیت است. استقلال در فصل جاری بازیکنان بسیار مستعد و آتیه 
داری در رده های مختلف سنی جوانان، امید، زیر ۲1 سال و ۲3 سال و با قرارداد بلند 
مدت جذب کرده و چند بازیکن هم از فصول گذشته در این رده سنی داریم که فوق 
العاده قدرتمند هســتند و بی تردید هواداران عزیز نام آن ها را در آینده بیشتر خواهند 
شنید. این بازیکنان آنقدر خوب هستند که نظر سرمربی تیم را جلب کرده و اکنون در 
تمرینات تیم بزرگسالان شرکت می کنند. هدف باشگاه ایجاد زنجیره اتصال و پرورش 
اســتعدادها از تیم های پایه تا تیم بزرگســالان اســت و به همین منظور آقای آرش 

برهانی همزمان در تیم امید و بزرگسالان مشغول به کار و تلاش هستند.
وی ادامه داد: متاســفانه در سال های گذشــته بازیکنانی به استقلال آمده اند که حتی 
یک دقیقه هم در تیم بزرگسالان بازی نکرده اند و حتی برخی از آن ها فوتبالشان تمام 
شده است و به دنبال سرنوشت دیگری رفته اند ولی به اعتقاد کادر فنی، بازیکنان فعلی 
جوان جذب شده توانایی بازی در تیم بزرگسالان را دارند و شاهد هستید این بازیکنان 

در کنار تیم بزرگسال در حال تمرین و اثبات عملکرد خود هستند.
مــددی در پایان و در خصــوص زمین تمریــن جدید جهت تمرینــات تیم فوتبال 
اســتقلال تصریح کرد: با مجموعه های آرارات، تهرانســر )زمین شــرکت ملی نفت( 
و پژوهشــگاه صنعــت نفت مکاتبــه و پیگیــری کرده ایم و جناب آقــای مظلومی، 
 سرپرســت محترم تیم ماموریت یافته در این خصوص اقدام لازم را در اســرع وقت

 انجام دهد.
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پاسخ سخنگوی دولت به برخی شائبه ها: روحانی مخالف 
تعطیلی نبود

ســخنگوی دولت در پاســخ به برخی القائات اظهارداشت: وقتی 
در ســتاد ملی کرونــا درخصوص تعطیلی ها بحث شــد برخی از 
دســتگاه های اجرایی عنوان کردند که ما باید ایجاد آمادگی کنیم 
و برای اینکه سفرهای اســتانی را ممنوع کنیم باید از قبل اطلاع 
رســانی کنیم تا مردم برنامه ریزی کنند.سخنگوی دولت ادامه داد: 
برای کنترل و نظارت بر تعطیلی های گسترده، آمادگی های انتظامی 
به همکاری بسیج مورد نیاز بود و تعطیلی ادارات نیز نیازمند برنامه 
ریزی است.ربیعی با بیان اینکه مشاغل ضروری و خدمات عمومی 
نباید تعطیل شوند، تصریح کرد: بنابراین چنین تعطیلی گسترده ای 
نیازمند این بود که یک هفته تمهیدات و آمادگی برای آن صورت 
بگیرد لذا اگر ما از روز شنبه اعلام می کردیم که از فردا می خواهیم 
این تعطیلی را اجرا کنیم با نواقص بسیار زیادی روبرو می شدیم.وی 
یکی از مباحث تصمیمات جلســه را تعداد افراد در جلسات عنوان 
کرد و افزود: براســاس تصمیم ستاد ملی کرونا و پیشنهاد و اصرار 
وزارت بهداشــت از این به بعد افراد در زیر سقف ها بیش از تعدادی 
نمی توانند جمع شــوند. این موضوع ممکن بود کل نظام اداری ما 
را با مشکل روبرو کند.دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری 
گفت: حضور یک ســوم کارمندان بر سر کار در نظام اداری نیاز به 
آمادگی داشت بنابراین تصمیم درستی بود که اعضا پیشنهاد کردند 
رییس جمهوری هم پذیرفت که تعطیلات از روز شنبه عملیاتی شود.

 قاچاق درختان جنگلی با پراید
کشــفیات چوب قاچاق از موتور، ماشین ســواری و شاسی بلندها 
در مناطق مختلف مازندران حکایت از آن دارد که زیرســاخت های 
غارت جنگل هــای خزری به راحتی فراهم اســت و درختان تکه 
تکه شده، غارت می شــوند.تا دیروز صدای اره موتوری ها سکوت 
جنگل را می شکست و درختان بیگناه نمدار، بلوط و سرو را از قامت 
می انداخت و امروزه تجهیزات نوین و مدرن، درختان جنگل را قطع 
می کنند و جنگل های شــمال را بی صدا به تاراج کشانده اند.طی 
هفت ماه گذشته 3۴۶ مترمکعب چوب جنگلی در حوزه های تحت 
پوشش قاچاق شده و هزار و ۴85 استر هیزم کشفیات صورت گرفته 

است/مهر

نماینده اعتصاب کننده مجلس: بعد از اعتصاب غذا، اعتصاب 
آب خواهم کرد

نماینده مردم شــهر بابک در مجلس شورای اسلامی که با اعلام 
اعتصاب غذای خود در اعتراض به عدم حل مشکلات مردم حوزه 
انتخابیه اش خبرساز شده بود به سوالاتی درباره اعتصاب غذای خود 
پاســخ داد و گفت که در صورت بی توجهی مجدد به خواسته های 
مردم در فاز بعدی اعتصــاب آب را نیز به اعتصاب غذایش اضافه 

می کند./ایسنا

دستمزد کارگران کفاف 38 درصد هزینه هایشان را می دهد
نتایج یک پژوهش نشــان می دهد که درســال ۹8 نسبت حداقل 
دستمزد سالانه کارگران به متوسط درآمد سالانه خانوارهای شهری 
3۴ درصد و خانوارهای روستایی ۶۲ درصد بوده است. این در حالی 
است که حداقل دستمزد سالانه کارگران نسبت به متوسط هزینه 
ســالانه یک خانوار شهری 38 درصد و خانوار روستایی ۶۹ درصد 

بوده است.

ادامه حصر بعد از 10 سال، سزاوار نیست
مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام: از این موضوع 
بیش از 10 سال می گذرد و ادامه این روند شایسته و سزاوار نیست. 
امیدوارم هرچه زودتر این مسأله با پیگیری قوه قضاییه حل شود و 
مسائل مشابه دیگر نیز هر چه زودتر برطرف شود. اقدامات امنیتی 
و اطلاعاتی هم در جای خود ضروری و لازم اســت اما پیوند بین 
مردم و نظام باعث استحکام و انسجام جامعه می شود و این پیوند با 
دستور و اقدامات سخت و خشن ایجاد نمی شود بلکه با اعتماد، باور 

و امید تولید می شود./ایلنا

اشتباه است که گمان کنیم اعتراضات فقط ناشی از افزایش 
قیمت بنزین بود

عباس عبدی، تحلیلگر مسائل سیاسی و اجتماعی گفت: باید گفت 
که یک خطای دیگر دیده شد که ماجرا را بدتر می کند. اینکه گمان 
کنیم اعتراضات فقط ناشــی از افزایش قیمت بنزین است. بله اگر 
آن تصمیم نبود آن اتفاقات در آبان سال 13۹8 رخ نمی داد. باید به 
فراتر از آن تصمیم رفت و از این اعتراضات درس گرفت. تقلیل این 
رویداد به افزایش قیمت بنزین خطرناک است و نشان می دهد که 
باید منتظر تکرار این حوادث باشیم، چون با این حد از رشد نقدینگی 

و کمبود تولید همچنان با افزایش قیمت ها مواجه خواهیم بود.

صداوسیما در خدمت ترامپ
روزنامه جمهوری اســلامی نوشــت: یکی از عجایــب روزهای 
اخیــر بعد از ویروس کرونا، خواندن مدام توئیت های قاتل ســردار 
سلیمانی)ترامپ( در بخش های مختلف خبری صداوسیماست! رسانه 
ملی آنچنان به صحبت های  ترامپ علاقمند است که فراموش کرده 
رئیس جمهور آمریکا چه فرد دروغگوئی اســت و چه جنایت هایی 
در حق ملت ایران کرده اســت. معلوم نیست رسانه ملی از چه چیز 
نگران است! فاکس نیوز هم دیگر به این اندازه به ترامپ توجه ندارد.

ایرانی ها فقط در 10 روز اول هر ماه گوشت می خرند
روزنانه همشهری نوشت:مشاهدات میدانی حاکی است سیر صعودی 
قیمت انواع گوشت قرمز و مرغ و افت تقاضا، ناشی از کاهش قدرت 
خرید مشتریان، زمینه کاهش قیمت و عرضه چند نرخی این اقلام 
را در بازار خرده فروشی فراهم کرده است.فروشندگان گوشت و مرغ 

می گویند: این روزها اغلب مشتریان فقط از ابتدا تا دهم هر ماه برای 
خرید گوشــت به قصابی ها مراجعه می کنند و در ۲0 روز باقیمانده 
هر ماه به دلیل بالا بودن قیمت ها و کاهش قدرت خرید مشتریان، 

بازاری سوت و کور را شاهد هستیم.

مردم فریب این خیمه شب بازی اعتصاب غذا را نمی خورند
جلال جلالی زاده نماینده پیشــین مجلس در گفت وگو با »آزادی« 
به مسئله اعتصاب غذای نماینده شهربابک واکنش نشان داد و در 
پاسخ به اینکه آیا در ادوار قبلی مجلس اعتصاب غذای یک نمانیده 
مســبوق به سابقه بوده است؟ گفت: »خیر، اعتصاب غذا که سابقه 
نداشته اســت. ایشان هم احتمالا می خواهد اسم خود را در گینس 
ثبت کند یا اینکه عکسش را به عنوان قهرمان مجلس در بهارستان 
بزنند. حتــی تحصن نمایندگان هم فقط در مجلس ششــم و به 
صورت جمعی اتفاق افتاد. آن زمان هم نمایندگان مجلس که تعهد 
داده بودند از حق مردم دفاع کنند و وقتی دیدند که از طریق پیگیری 
و نامه نگاری با شــورای نگهبان به جایی نمی رسند، مجبور شدند 
که در داخل مجلس تحصن کرده و نارضایتی خودشان را به مردم 
اعلام کنند. شرایط آن روز خاص و ویژه بود و بحث تحقق اهداف 
سیاســی مردم بود نه مثل حالا«. وی همچنین تاکید کرد: » نباید 
فراموش کنیم که نمایندگانی که امروز وارد مجلس شده اند اکثرا از 
یک جناح خاص سیاسی هستند و از زمان آقای احمدی نژاد در ایجاد 
مشــکلات اقتصادی مردم سهیم هستند. مثل این است که کسی 
بچه ای را کتک بزند و بعد هم برای او گریه کند. این ها خودشــان 
مســبب گرانی هام، تحریم ها، عدم تصویب FATF و ... هستند و 
اجــازه بروز روزنه ای برای مذاکره، ارتباط با دنیا و حل مشــکلات 
اقتصادی ایجاد شود بعد هم اینطور وانمود می کنند که مدافع حقوق 
مردم هستند. درحالی که به نظرم دوره این حرف ها گذشته است و 
فکر نمی کنم که دیگر کسی فریب این خیمه شب بازی ها را بخورد«.

خبرگزاری دولت خطاب به قالیباف: شما به مردم آدرس غلط 
می دهید

خبرگزاری ایرنا در واکنش به حرف های روز گذشته قالیباف نوشت: 
آدرس غلــط به مردم زمانی داده شــد که چشــم بر تحریم های 
کمرشکن واشنگتن بسته و نشانی مقصر را در خیابان پاستور اعلام 
کردند. سیگنال ضعف به خارج زمانی داده شد که همه تریبون های 
مخالف دولت یکصدا دستاوردهای کشور را زیر سوال بردند و دولت 
را ناکارآمد جلوه دادند. شرایط کشور زمانی به خیابان های واشنگتن 
گره خــورد که با انواع خودتحریمی هــا، حتی اندک حمایت های 
دوستان و هم پیمانان هم از اقتصاد ایران گرفته شد. با این همه اما 

دولت در مسیر اجرای مسوولیت های خود تاکنون استوار ایستاده و 
تا پایان دوره خود هم خواهد ایستاد.

دستگیری عامل تهیه و انتشار فیلم ضداخلاقی از 2کودک 
کار در تهران

ییس پلیس فتای تهران بزرگ از دســتگیری فردی که دو کودک 
کار را مجبور به انجام حرکات ناشایســت و تهیه فیلم از آنان کرده 
بــود، خبر داد. ســرهنگ داوود معظمی گــودرزی در گفت وگو با 
ایسنا، در این باره گفت: چند روز پیش ماموران پلیس فتا در انجام 
رصدهای خود از انتشار ویدیویی از رفتار ناشایست با دو کودک کار 
و مجبورکردن آنان به اقدامی غیراخلاقی با خبر شده و با توجه به 
حساسیت، موضوع به قید فوریت در دستورکار ماموران قرار گرفت. 
وی با بیان اینکه ایــن فرد، ویدیویی را که از دو کودک کار ضبط 
کرده بود در فضای اینســتاگرام منتشر کرده بود، گفت: با اقدامات 
انجام شــده که در هماهنگی با مقام قضایی انجام شــد، این فرد 
شناسایی و روز گذشته در عملیاتی پلیس دستگیر و به مقر انتظامی 
منتقل شد. گودرزی با اشاره به انجام بازجویی از متهم دستگیر شده، 
گفت: این فرد در بازجویی های اولیه هدف از تهیه و انتشــار این 

ویدیو را سرگرمی اعلام کرده بود.

واکنش خطیب زاده به پیگیری ماجرای قتل پدر و دختر لبنانی 
در پاسداران

خطیب زاده ســخنگوی وزارت خارحه در پاســخ به سوالی درباره 
ادعای نیویورک تایمز درباره کشته شدن نفر دوم القاعده در ایران 
گفت:  القاعده دســت پرورده کدام کشور است. کسانی که اندکی 
آشــنایی با ایدئولوژی تکفیری دارند می دانند این ایده بیشــترین 
خصومت را با شــیعیان داشــته و دارند ما یک جبهه در مقابل این 
ایدئولوژی تکفیری بودیم. بنابراین این سناریوها و اتهامات چیزی 
نیست که به جمهوری اسلامی بچسبد و همه می دانند چه کسانی 
به آنان پول دادند و ایالات متحده پرورش دهنده نیروهای داعش 
اســت. وی یادآورشــد: نیویورک تایمز که مطالب ساختگی را به 
دیگر رســانه ها می دهد بگوید کجا او را کشــتند. افغانستان اعلام 
کرد یک ماه قبل المصری کشــته شده است و بهتر است کسانی 
که ســناریوهای هالیوودی می نویسند اول بگویند کجا بوده و بعد 
بگویند در خیابان های تهران کشــته شده است. سخنگوی وزارت 
امور خارجه در پاسخ به این سوال که آیا تا به امروز از طرف لبنانی 
دربــاره قتل پدر و دختری که مرداد ماه در تهران به قتل رســیده 
اند، پیگیری صورت گرفته است، گفت: این همان اتفاقی است که 
امروز نیویورک تایمز می گوید کس دیگری بوده است. همین نشان 

می دهد تا چه حد اخبار منتشره ساختگی و بدون معنا است. جزئیات 
این موضوع را باید از نهادهای امنیتی پرسید اگر چیز بیشتری باشد 

حتما خواهم گفت.

مردانی: بدون رودربایستی باید حداقل سه هفته تعطیلی 
اعلام کرد

دکتر مردانی عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا با بیان اینکه وضعیت 
امروز اقدامی عاجل می طلبد، اظهار داشت: برخورد جدی یا تعطیلی 
عمومــی باید صورت گیرد و بهانه های اقتصادی باید جای خود را 
به بهبود وضعیت سلامت اقشار مختلف جامعه بدهند زیرا اقتصاد 
ایران که شکوفاتر از کشورهای اروپایی و غربی نیست پس بدون 
رودربایستی باید با حداقل ســه هفته تعطیلی در شهرهای بزرگ 

موافقت شود.

جلسات علنی مجلس تعطیل می شود؟
سخنگوی هیئت رئیسه مجلس گفت: ما تصمیماتی را برای اداره 
جلســات مجلس در ایام کرونایی گرفته ایم اما جلســات علنی به 
دلیل این بیماری تعطیل نمی شود.محمدحسین فرهنگی در پاسخ 
به ســوالی مبنی بر اینکه آیا با اعمال محدودیت های کرونایی در 
کشور، جلسات علنی مجلس برگزار می شود یا خیر، گفت: با توجه 
به اینکه قرار اســت از ابتدای آذرماه محدودیت هایی برای مقابله با 
بیماری کرونا در نظر گرفته شــود، مجلس هم تصمیماتی گرفته 
اســت که با تصمیمات ستاد ملی کرونا مغایر نباشد.وی بیان کرد: 
طبق تصمیم هیئت رئیسه مجلس شــورای اسلامی، ساعت کار 
جلسات علنی مجلس تغییر یافته و ساعت ۷:۴5 صبح آغاز می شود 

و محدودیت های دیگری هم در نظر گرفته شده است.

توئیتر صفحه زنگنه را تعلیق کرد
توئیتر حساب کاربری بیژن زنگنه وزیر نفت جمهوری اسلامی ایران 
را به دنبال اعمال تحریم های آمریکا علیه وی، تعلیق کرد.توئیتر به 
تازگی در اقدامی ناقض آزادی بیان صفحه رسمی توئیتر وزیر نفت 
ایران را به دنبال تحریم های اعمال شده آمریکا در اوایل آبان ماه 
مسدود کرد.زنگنه در واکنش به تحریم های آمریکا علیه خود گفت 
که تحریم من و همکارانم واکنش منفعلانه به شکســت سیاست 
واشــنگتن برای به صفر رساندن صادرات نفت است.وی افزود که 
دوران یکجانبه گرایی در جهان به پایان رسیده و صنعت نفت ایران 

از پا نخواهد نشست.
منبع: تابناک
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